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Inhoud

Nr. 40 Dinsdag 5 maart 1991
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1357

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1357

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1357

Samenwerkingsakkoord
Indiening en verwijzing, blz. 1357

Verslagen
Indiening, blz. 1357

In eerste lezing aangenomen artikelen
Indiening en verwijzing, blz. 1358

Aanvullende verslagen
Indiening, blz. 1358

Kennisgeving van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1358

Schriftelijke vragen
Indiening, blz. 1358

Beieidsbrief Regionale luchthavens
Vlaanderen - Aanzet tot een Vlaams
luchtvaartbeleid
- 341 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Bespreking, blz. 1358

Spreker : de heer H. Candries

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1359

Beieidsbrief Regionale luchthavens
Vlaanderen - Aanzet tot een Vlaams
luchtvaartbeleid
- 341 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Bespreking (Voortzetting), blz. 1359

Sprekers : de heer H. De Croo, W.
Content

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Financiën en Begroting, de heer
N. De Batselier, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister  van Economie, Middenstand en
Energie, en de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
bijzondere plannen van aanleg en het be-
leid tot behoud van open ruimten, blz.
1363

Sprekers : Mevrouw M. Vogels, Mi-
nister G. Geens

Motie van aanbeveling, blz. 1368

Interpellatie van de heer A. Denys tot de
heer N. De Batselier, Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Economie, Middenstand en
Energie, over de actualisering van het eer-
tijds gesloten zogenaamde Toekomstcon-
tract, blz. 1368

Ingetrokken

Interpellatie van de heer H. Van Diende-
ren tot de heer L. Waltniel, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Ordening
en Huisvesting, en de heer P. Dewael,
Gemeenschapsminister van Cultuur, over
de toekomst van de Limburgse mijnge-
bouwen, blz. 1368

Sprekers : de heer H. Van Dienderen,
mevrouw F. Brepoels, Minister L.
Waltniel

Motie van aanbeveling, blz. 1373

Interpellatie van de heer J. Cuyvers tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de toekenningen
van vergunningen voor het organiseren
van oefenritten en wedstrijden voor de au-
to- en motosport, blz. 1373

Sprekers : de heren J. Cuyvers, J.
Timmermans, J. Caudron, Minister T.
Kelchtermans

Motie van aanbeveling, blz. 1379

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1379

Nr. 41 Dinsdag 5 maart 1991
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1381

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer F. Vermeiren tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over het niet-verlengen
van exploitatievergunningen van lang be-
staande KMO-bedrijven, blz. 1381

Verdaagd

Beieidsbrief Regionale luchthavens
Vlaanderen - Aanzet tot een Vlaams
luchtvaartbeleid
- 341 (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
Bespreking (Voortzetting), blz. 1381

Sprekers : de heer H. Van Dienderen,
mevrouw M. Tyberghien-vandenbus-
sche, de heren W. Verreycken, H.
Candries, P. Dumez, mevrouw M.
Vogels, de heren L. Hancké, M.
Schoeters,  Minister J. Sauwens, A.
Denys

Motie van aanbeveling, blz. 1406

Regeling van de werkzaamheden, blz.
1406

Nr. 42 Woensdag 6 maart 1991

Berichten van verhindering, blz. 1407

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer F. Aerts tot de
heer D. Coens, Gemeenschapsminister
van Onderwijs, over de recentelijk geor-
ganiseerde Studie-informatiedagen SID-
IN Limburg in Genk, blz. 1407

Actuele vraag van de heer H. Lauwers tot
de heer D. Coens, Gemeenschapsminister
van Onderwijs, over de financiële toe-
stand van de centra voor basiseducatie,
blz. 1407

Actuele vraag van de heer L. Peeters tot
de heer D . Coens, Gemeenschapsminister
van Onderwijs, over de toekenning van
maaltijdcheques als eindejaarspremie in
het onderwijs, blz. 1408

Actuele vraag van de heer H. Suykerbuyk
tot de heer L. Van den Bossche, Gemeen-
schapsminister van Binnenlandse Aange-
legenheden en Openbaar Ambt, over de
verplichtingen van de gemeenten inzake
de sociale zekerheid met betrekking tot
de volkstelling, blz. 1409

Actuele vraag van de heer E. Gryp tot de
heer J. Sauwens, Gemeenschapsminister
van Openbare Werken en Verkeer, over
het storten van slib uit de Beneden-Schel-
de op de Linkerschelde-oever, blz. 1409

Actuele vraag van de heer H. Van Dien-
deren tot de heer J. Sauwens, Gemeen-
schapsminister van Openbare Werken en
Verkeer, over de vaste oeververbinding
over de Westerschelde, blz. 1411

Actuele vraag van mevrouw M. De Meyer
tot de heer J. Sauwens, Gemeenschapsmi-
nister  van Openbare Werken en Verkeer,
over het uitblijven van beslissingen inzake
de brug in Temse, blz. 1412

Actuele vraag van de heer H. De Loor
tot de heer L. Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, over de gevolgen van de de-
concentratie van de administratie voor de
Huisvesting, blz. 1412

Actuele vraag van de heer E. Gryp tot de
heer T. Kelchtermans, Gemeenschapsmi-
nister  van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting, over lozingen van een be-
drijf uit Zelzate in het kanaal Gent-Ter-
neuzen, blz. 1413

Actuele vraag van de heer J. Geysels tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de milieuheffing
op de uitvoer van afvalstoffen, blz. 1414

Ontwerp van decreet betreffende het In-
vesteringsfonds ter verdeling van de subsi-
dies voor bepaalde onroerende investerin-
gen die in het Vlaamse Gewest door of
op het initiatief van de provincies of de
gemeenten worden gedaan
- 400 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 6 (+
Errata) en 7 tot 10
Tweede lezing, blz. 1415

Spreker : de heer J. Pede
Hoofdelijke stemming, blz. 1416

Voorstel van decreet van de heren P. Che-
valier en E. Van Rompuy houdende het
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Regeling 
1426 

Regeling 
1497 

Regeling 
1458 

statuut van de Belgische Radio en Televi-
sie, Omroep van de Vlaamse Gemeen-

- 12-B (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

schap
- 16-B (1989-1990) - Nr. 1 (Rapport
van het Rekenhof)

- 349 (1989-1990) - Nrs.1 tot 18
Tweede lezing, blz. 1417
Hoofdelijke stemming, blz. 1423

Algemene bespreking, blz. 1435

Motie van orde
Verdaging van een agendapunt, blz. 1435

Spreker : de heer G. Janzegersvan de werkzaamheden, blz.

Bijlage
Vraag om uitleg
Commissie voor Welzijn en Gezondheid
Vraag om uitleg van de heer E. Van Vae-
renbergh aan de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Welzijn en Ge-
zondheid, over het taalgebruik door parti-
culiere opvanggezinnen, blz. 1427

Nr. 43 Dinsdag 19 maart 1991
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1431

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1431

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1431

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz.

Voorstel tot wijziging van het Reglement
Indiening en verwijzing, blz. 1432

Verslagen
Indiening , blz. 1432

1432

Resolutie van de Vlaamse Gemeenschaps-
commissie
Indiening en verwijzing, blz. 1432

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1432

Kennisgevingen van het Arbitragehof
Indiening, blz. 1432

Schriftelijke vragen
Indiening , blz. 1432

Samenstelling van een Commissie
Wijziging onder de vaste leden, blz. 1433

Voorstel van decreet van de heren P. Che-
valier en E. Van Rompuy houdende het
statuut van de Belgische Radio en Televi-
sie, Omroep van de Vlaamse Gemeen-
schap
- 349 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 18
Hoofdelijke stemming, blz. 1433

Ontwerp van decreet houdende eindrege-
ling van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap en van Instellingen van Open-
baar Nut voor het begrotingsjaar 1983

Ontwerp van decreet houdende eindrege-
ling van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap en van Instellingen van Open-
baar Nut voor het begrotingsjaar 1983
- 12-B (1989-1990) - Nrs. 1 en 2
- 16-B (1989-1990) - Nr. 1 (Rapport
van het Rekenhof)
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
1435

Spreker : de heer H. Candries, ver-
slaggever

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1436

Ontwerp van decreet inzake medisch ver-
antwoorde sportbeoefening
- 448 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 5
Voorstel van decreet van de heer R. Gar-
cia C.S. houdende regeling van de doping-
bestrijding en de algemene gezondheids-
aspecten bij sportbeoefening
- 455 (1990-1991) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1440

Sprekers : mevrouw T. Merckx-Van
Goq, verslaggever, Minister H.
Weckx, de heren A. Denys, W. Pee-
ters, J. Devolder, R. Garcia, J. Van
Hecke, mevrouw L. Maximus, de he-
ren J. Caudron, J. Van der Sande

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 44 Dinsdag 19 maart 1991
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1459

Ontwerp van decreet inzake medisch ver-
antwoorde sportbeoefening
- 448 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 5
Algemene bespreking (Voortzetting), blz.
1459

Sprekers : de heer W. Peeters, Minis-
ter H. Weckx

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1464
Sprekers : de heer A. Denys, Minister
H. Weckx, de heren W. Peeters, L.
Dierickx

Ontwerp van decreet tot aanvulling van
artikel 44 van de wet van 29 maart 1962
houdende organisatie van de ruimtelijke
ordenin

P
en van de stedebouw

- 454 1990-1991) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1477

Sprekers : de heer J. Van Eetvelt, ver-
slaggever, Minister L. Waltniel, de
heer R. Van Hooland

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1478

Interpellaties (Regl. art. 76)
Interpellatie van de heer L. Bril tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaam-
se Executieve, Gemeenschapsminister
van Financiën en Begroting, over politie-
ke benoemingen in de Vlaamse adminis-
tratie, blz. 1479

Sprekers : de heren L. Bril, R. Van
Hooland, Minister G. Geens, de heer
A. Denys

Interpellatie van mevrouw M. De Meyer
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschaps-
minister van Welzijn en Gezin, over de
opvang van de schoolgaande kinderen
buiten de lesuren, blz. 1486

Sprekers : mevrouw M. De Meyer,
mevrouw T. Merckx-Van Goey, Mi-
nister J. Lenssens, de heer W. Seeuws

Motie van aanbeveling, blz. 1492

Interpellatie van de heer F. Vermeiren tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over het niet-verlengen
van exploitatievergunningen van lang be-
staande KMO-bedrijven, blz. 1492

Sprekers : de heren F. Vermeiren, M.
Capoen, Minister T. Kelchtermans

van de werkzaamheden, blz.

Bijlagen
Vragen om uitleg
Commissie voor Openbare Werken en
Vervoer
Vraag om uitleg van de heer C. Marchand
tot de heer J. Sauwens, Gemeenschapsmi-
nister  van Openbare Werken en Verkeer,
over de afwerking van de autosnelweg
Al8 tot en met de Franse grens en de
door de Gemeenschapsminister aange-
kondigde beslissing ter zake in januari
1991, blz. 1500
Commissie voor Huisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Landinrichting
Vraag om uitleg van mevrouw F. Brepoels
aan de heer L. Waltniel, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening en
Huisvesting, in verband met de initiatie-
ven die door de Minister werden genomen
ter versterking van het Vlaams karakter
van Voeren, blz. 1502
Commissie voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd
Vraag om uitleg van de heer W. De Vlieg-
here aan de heer T. Kelchtermans, Ge- 
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
vestiging van een verbrandingsoven voor
huishoudelijk afval in Vlaams Brabant en
de mogelijke alternatieven hiervoor, blz.
1506
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Regeling 
1536 	 — 

Nr. 45 Woensdag 20 maart 1991
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1509

Interpellaties (Regl. art. 76) (Voortzet-
ting)
Interpellatie van de heer J. Laverge tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de vergunning tot
het gebruik van grondwater in de textiel-
sector, blz. 1509

Sprekers : de heren J. Laverge, M.
Capoen, S. De Clerck, J. Cuyvers,
Minister T. Kelchtermans, de heer R.
Van Hooland

Moties van aanbeveling, blz. 1517

Interpellatie van mevrouw M. Vogels tot
de heer H. Weckx, Gemeenschapsminis-
ter van Volksgezondheid en Brusselse
Aangelegenheden, en de heer T. Kelch-
termans, Gemeenschapsminister van
Leefmilieu, Natuurbehoud en Landinrich-
ting, over de loodvergiftiging in de omge-
ving van de Metallurgie Hoboken, blz.
1517

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de
heer F. Cauwenberghs, Minister H.
Weckx, Minister T. Kelchtermans, de
heer L. Hancké

Motie van aanbeveling, blz. 1526

Interpellatie van de heer E. Van Rompuy
tot de heer P. Dewael, Gemeenschapsmi-
nister  van Cultuur, over de houding van
de Vlaamse Executieve ten aanzien van
de bemerkingen van de Europese Com-
missie met betrekking tot het Kabelde-
creet van 28 januari 1987 en de mogelijke
machtiging van RTL 4 om toegang te krij-
gen tot de Vlaamse kabel, blz. 1526

Sprekers : de heren E. Van Rompuy ,
A. Denys, P. Chevalier, Minister P.
Dewael. de heer A. De Beul

van de werkzaamheden, b l z . Samenstelling van Commissies, blz. 1601

Nr. 46 Woensdag 20 maart 1991
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1537

Ontwerp van decreet betreffende de
rechtspositie van bepaalde personeelsle-
den van het gemeenschapsonderwijs
- 470 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 8

Ontwerp van decreet betreffende de
rechtspositie van sommige personeelsle-
den van het gesubsidieerd onderwijs en
de gesubsidieerde sycho-medische centra
- 471 (1990-1991)  - Nrs. 1 tot 6
Algemene bespreking, blz. 1537

Sprekers : de heer E. Baldewijns, ver-
slaggever, de heer F. Sarens, verslag-
gever, Minister D. Coens, de heren
W. Taelman, G. Janzegers, mevrouw
A. Leysen, de heren R. Van Hooland,
C. Moors

Ontwerp van decreet betreffende de
rechtspositie van bepaalde personeelsle-
den van het gemeenschapsonderwijs
- 470 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 8
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1554

Sprekers : de heer A. Laridon, Minis-
ter D. Coens, de heren G. Janzegers,
E. Beysen, mevrouw A.-M. Neyts-
Uyttebroeck, de heer E. Baldewijns

Ontwerp van decreet betreffende de
rechtspositie van sommige personeelsle-
den van het gesubsidieerd onderwijs en
de gesubsidieerde psyche-medisch-sociale
centra
- 471 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 6
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1579

Sprekers : de heer G. Janzegers, Mi-
nister D. Coens

Voorstel van resolutie van mevrouw A.
Leysen, mevrouw M. De Meyer, de heren
E. Beysen en H. Lauwers en mevrouw M.
Vogels betreffende het wegwerken van de
leerachterstand van migrantenkinderen
- 476 (1990-1991) - Nr. 1
Bespreking, blz. 1599

Regeling
1599

van de werkzaamheden, blz.

Nr. 47 Donderdag 21 maart 1991

Berichten van verhindering, blz. 1601

Actuele vragen (Regl. art. 75)
Actuele vraag van de heer R. Van Hoo-
land tot de heer L. Van den Bossche, Ge-
meenschapsinister van Binnenlandse Aan-
gelegenheden en Openbaar Ambt, over
de benoemingen in de Vlaamse adminis-
tratie, blz. 1601
Actuele vraag van de heer S. De Clerck
tot de heer N. De Batselier, Vice-Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie, Midden-
stand en Energie, over het vastleggen van
modaliteiten voor het Fonds voor Mid-
den- en Oost-Europa, blz. 1603
Actuele vraag van de heer J. Geysels tot
de heer N. De Batselier, Vice-Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie, Midden-
stand en Energie. over de cumulatie van
de fiscale voordelen voor coördinatiecen-
tra met expansiesteun voor bedrijven. blz.
1604
Actuele vraag van de heer E. Van Vae-
renbergh tot de heer J. Lenssens, Ge-

meenschapsminister van Welzijn en Ge-
zin, over de gevolgen van de sluiting van
bepaalde rusthuizen, blz. 1605

Actuele vraag van de heer J. Cuyvers tot
de heer T. Kelchtermans, Gemeenschaps-
minister van Leefmilieu, Natuurbehoud
en Landinrichting, over de ecologische as-
pecten van het ERC-centrum  in Limburg,
blz. 1606

Actuele vraag van de heer A. De Beul tot
de heer P. Dewael, Gemeenschapsminis-
ter van Cultuur, over de weigering van de
BRT om twee onuitgezonden program-
ma’s betreffende de repressie aan de Me-
diacommissie voor te leggen, blz. 1607

Actuele interpellatie (Regl. art. 77)
Actuele interpellatie van de heer M. De-
sutter tot de heer D. Coens, Gemeen-
schapsminister van Onderwijs, over een
mogelijke vakantiespreiding in het onder-
wijs, blz. 1608

Sprekers : de heren M. Desutter, E.
Van Vaerenbergh, Minister D. Coens

Ontwerp van decreet houdende eindrege-
ling van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap en van Instellingen van Open-
baar Nut voor het begrotingsjaar 1983
- 12-B (1989-1990) - Nrs. 1 en 2

16-B(1989-1990)  - Nr. 1 (Rapport van
het Rekenhof)
Hoofdelijke stemming, blz. 1610

Ontwerp van decreet inzake medisch ver-
antwoorde sportbeoefening
- 448 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 5
Aangehouden stemmingen, blz. 1611

Spreker : de heer J. Devolder
Hoofdelijke stemming, blz. 1614

Sprekers : Minister H. Weckx, de he-
ren A. Denys, W. Peeters, R. Garcia

Ontwerp van decreet tot aanvulling van
artikel 44 van de wet van 29 maart 1962
houdende organisatie van de ruimtelijke
ordening en van de stedebouw
- 454 (1990-1991) - Nrs. 1 en 28
Hoofdelijke stemming, blz. 1616

Sprekers : de heren W. Van Durme,
J. Timmermans

Ontwerp van decreet betreffende de
rechtspositie van bepaalde personeelsle-
den van het gemeenschapsonderwijs
- 470 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 8
Aangehouden stemmingen, blz. 1617

Spreker : de heer G. Janzegers
Hoofdelijke stemming, blz. 1631

Sprekers : de heren G. Annemans,
W. Taelman, R. Van Hooland, A. La-
ridon, G. Janzegers, E. Baldewijns,
C. Moors

Ontwerp van decreet betreffende de
rechtspositie van sommige personeelsle-
den van het gesubsidieerd onderwijs en
de gesubsidieerde psyche-medisch-sociale
centra
- 471 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 6
Aangehouden stemmingen, blz. 1634
Hoofdelijke stemming, blz. 1636
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_ 	 Regeling 
1660 

Voorstel van resolutie van mevrouw A.
Leysen, mevrouw M. De Meyer, de heren
E. Beysen en H. Lauwers en mevrouw M.
Vogels betreffende het wegwerken van de
leerachterstand van migrantenkinderen
- 476 (1990-1991) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1637

Sprekers : de heren M. Didden, F.
Dewinter, H. Lauwers, mevrouw M.
Vogels, mevrouw M. De Meyer, de
heer E. Beysen

Motie van aanbeveling van de heer H. De
Croo tot besluit van de op 5 maart 1991
behandelde beleidsbrief Regionale lucht-
havens Vlaanderen - Aanzet tot een
Vlaams luchtvaartbeleid
- 341 (1990-1991) - Nr. 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1640

Sprekers : de heren H. De Croo, W.
Verreycken, L. Hancké, H. Van
Dienderen

Motie van orde
Persoonlijk feit, blz. 1642

Motie van aanbeveling van de heer H. De
Croo tot besluit van de op 5 maart 1991
behandelde beleidsbrief Regionale lucht-
havens Vlaanderen - Aanzet tot een
Vlaams luchtvaartbeleid
- 341 (1990-1991) - Nr. 3
Hoofdelijke stemming (Voortzetting),
blz. 1642

Spreker : de heer F. Vermeiren

Motie van aanbeveling van de heer J.
Cuyvers tot besluit van de op 5 maart 1991
door de heer J. Cuyvers gehouden inter-
pellatie tot de heer T. Kelchtermans, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu, Na-
tuurbehoud en Landinrichting, over de
toekenningen van vergunningen voor het

organiseren van oefenritten en wedstrij-
den voor de auto- en motosport
- 463 (1990-1991) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1643

Sprekers : de heren J. Cuyvers, J.
Timmermans, A . Denys

Motie van aanbeveling van mevrouw M.
Vogels C.S. tot besluit van de op 5 maart
1991 door mevrouw M. Vogels gehouden
interpellatie tot de heer G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Be-
groting, de heer N. De Batselier, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Economie,
Middenstand en Energie, en de heer T.
Kelchtermans, Gemeenschapsminister
van Leefmilieu, Natuurbehoud en Land-
inrichting, over de bijzondere plannen van
aanleg en het beleid tot behoud van open
ruimten
- 464 (1990-1991) - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1644

Motie van aanbeveling van de heer H.
Van Dienderen en mevrouw F. Brepoels
tot besluit van de op 5 maart 1991 door
de heer H. Van Dienderen gehouden in-
terpellatie tot de heer L. Waltniel, Ge-
meenschapsminister van Ruimtelijke Or-
dening en Huisvesting, en de heer P. De-
wael, Gemeenschapsminister van Cul-
tuur, over de toekomst van de Limburgse
mijngebouwen
- 467(1990-1991)  - Nr. 1
Hoofdelijke stemming, blz. 1645

Sprekers : de heer H. Van Dienderen,
mevrouw F. Brepoels

Actuele interpellaties (Regl. art. 77)
(Voortzetting)
Actuele interpellatie van mevrouw M.

Vogels tot de heer R. De Wulf, Gemeen-
schapsminister van Tewerkstelling, over
recente verklaringen van de Minister over
de werklozen en de sociale zekerheid
Actuele interpellatie van de heer D. Van
Mechelen tot de heer R. De Wulf, Ge-
meenschapsminister van Tewerkstelling,
over recente verklaringen van de Minister
betreffende het probleem van de langdu-
rige werkloosheid, blz. 1647

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de
heer D. Van Mechelen, mevrouw M.
De Meyer, Minister R. De Wulf

Actuele interpellatie van de heer H. Lau-
wers tot de heer H. Weckx, Gemeen-
schapsminister van Volksgezondheid en
Brusselse Aangelegenheden, over het
voeren van een preventiebeleid inzake
drugs- en alcoholmisbruik, blz. 1656

Sprekers : de heer H. Lauwers, Minis-
ter H. Weckx

van de werkzaamheden, blz.

Bijlagen
Vragen om uitleg
Commissie voor Onderwijs en Vorming
Vraag om uitleg van de heer R. Garcia
aan de heer D. Coens, Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs, over het Hoger
Rijksinstituut voor Paramedische Beroe-
pen (HRIPB) van Jette, blz. 1664
Vraag om uitleg van de heer R. Deswaene
aan de heer D. Coens, Gemeenschapsmi-
nister  van Onderwijs, over de salarisscha-
len en de uurregeling van het paramedisch
personeel in het buitengewoon onderwijs,
blz. 1666

Omslag 5
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43e vergadering Dinsdag 19 maart 1991
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer L. Van-
velthoven

- De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd.

- De vergadering wordt geopend om
10.06 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

J. Buchmann, W. Content, M. Ma-
hieu, 0. Van den Broeck, L. Vanho-
renbeek  ; gezondheidsredenen.

M. Colla, H. Suykerbuyk, J. Weyts ;
buitenslands.

P. Berben, E. Beysen, P. Breyne, E.
De Groot, P. Deprez, W. Luyten, F.
Willockx ; ambtsverplichtingen.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet betreffende
de rechtspositie van bepaalde per-
soneelsleden van het Gemeen-
schapsonderwijs

Vlaamse Raad
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- 470 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Ontwerp van decreet betreffende
de rechtspositie van sommige per-
soneelsleden van het gesubsi-
dieerd onderwijs en de gesubsi-
dieerde psyche-medisch-sociale
centra
- 471 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

- Ontwerp van decreet betreffende
de erkenning en subsidiëring van
het maatschappelijk opbouwwerk
- 475 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Welzijn en Gezondheid.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van decreet werden inge-
diend :

- Voorstel van decreet van de heer
E. Van Vaerenbergh houdende
regeling van het taalgebruik inza-
ke bepaalde voor het publiek be-
stemde mededelingen
- 465 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Openbaar Ambt.

- Voorstel van decreet van de heer

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken

E. Van Varenbergh houdende het
taalgebruik inzake voor het pu-
bliek bestemde mededelingen van
notarissen en gerechtsdeurwaar-
ders
- 466 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Binnenlandse Aangelegen-
heden en Openbaar Ambt.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Cuyvers houdende wijziging
van het decreet van 23 januari
1991 inzake de bescherming van
het leefmilieu tegen de verontrei-
niging door meststoffen
- 469 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Leefmilieu en Natuurbe-
houd.

- Voorstel van decreet van de heer
J. Geysels, mevrouw M. De
Meyer en mevrouw F. Brepoels
C.S. houdende invoering van een
ombudsman op het niveau van het
Vlaamse Gewest
- 472 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

- Voorstel van decreet van de heren
H. Lauwers, F. Sarens en D. Van
Mechelen C.S. betreffende de sa-
menstelling van de kabinetten van
de Gemeenschapsministers
- 473 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.
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SCHRIFTELIJKE 

— 	 Bos- 

VOORSTELLEN VAN RESOLU-
TIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voor-
stellen van resolutie werden inge-
diend :

- door mevrouw T. Merckx-Van
Goey namens de Commissie voor
Welzijn en Gezondheid over het
ontwerp van decreet inzake me-
disch verantwoorde sportbeoefe-
ning
- 448 (1990-1991) - Nr. 4.

- Resolutie betreffende de oprich-
ting van een Vlaams Europees
Ontmoetingscentrum.
Verwezen naar het Adviescomité
voor Brussel.

- Voorstel van resolutie van de heer
G. Janzegers C.S. betreffende een
cultureel akkoord tussen Vlaan-
deren en Roemenië
- 468 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Buitenlandse en Externe
Aangelegenheden.

- Voorstel van resolutie van me-
vrouw A. Leysen, mevrouw M.
De Meyer, de heren E. Beysen
en H. Lauwers en mevrouw M.
Vogels betreffende het wegwer-
ken van de leerachterstand van
migrantenkinderen
- 476 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor Onderwijs en Vorming.

VOORSTEL TOT WIJZIGING
VAN HET REGLEMENT

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende voor-
stel tot wijziging van het Reglement
werd ingediend :

- Voorstel van de heren P. Dumez,
L. Peeters en J. Cuyvers C.S. tot
wijziging van het Reglement van
de Vlaamse Raad
- 474 (1990-1991) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie
voor de Algemene Zaken, het
Reglement en de Verzoekschrif-
ten.

VERSLAGEN

Indiening

De Voorzitter : De volgende versla-
gen werden ingediend :

- door mevrouw T. Merckx-Van
Goey namens de Commissie voor
Welzijn en Gezondheid over het
voorstel van decreet van de heer
R. Garcia C.S. houdende regeling
van de dopingbestrijding en de al-
gemene gezondheidsaspecten bij
sportbeoefening
- 455 (1990-1991) - Nr. 2.

- door de heer H. Candries namens
de Commissie voor Financiën en
Begroting over het ontwerp van
decreet houdende eindregeling
van de begroting van de Vlaamse
Gemeenschap en van de Instellin-
gen van Openbaar Nut voor het
begrotingsjaar 1983
- 12-B (1989-1990) - Nr. 2.

- door de heren E. Baldewijns en
F. Sarens namens de Commissie
voor Onderwijs en Vorming over
het ontwerp van decreet betref-
fende de rechtspositie van bepaal-
de personeelsleden van het Ge-
meenschapsonderwijs
- 470 (1990-1991) - Nr. 4.

- door de heren E. Baldewijns en
F. Sarens namens de Commissie
voor Onderwijs en Vorming over
het ontwerp van decreet betref-
fende de rechtspositie van sommi-
ge personeelsleden van het gesub-
sidieerd onderwijs en de gesubsi-
dieerde psyche-medisch-sociale
centra
- 471 (1990-1991) - Nr. 3.

RESOLUTIE VAN DE VLAAMSE
GEMEENSCHAPSCOMMISSIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende resolu- - de heren G. Annemans, J. Bos-
tie van de Vlaamse Gemeenschaps- mans, H. Candries, G. Cardoen,
commissie werd ingediend : J. Caudron, J. Cuyvers, J. De

ARREST VAN HET ARBITRA-
GEHOF

Indiening

De Voorzitter : Het volgende arrest
van het Arbitragehof ligt ter inzage
bij het Secretariaat van de Raad, Af-
deling Openbare Vergadering :

- Arrest nr. 3/91 van 7 maart 1991
(rolnummer 257).

KENNISGEVINGEN VAN HET
ARBITRAGEHOF

Indiening

De Voorzitter : De volgende kennis-
gevingen van het Arbitragehof be-
treffende een beroep tot vernietiging
en beroepen tot gedeeltelijke vernie-
tiging liggen ter inzage bij het Secre-
tariaat van de Raad, Afdeling Open-
bare Vergadering :

- Rolnummer 267
- Rolnummer 268
- Rolnummer 269
- Rolnummer 270
- Rolnummer 271.

SCHRImELIJKE
(Regl. art. 74)

VRAGEN

Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :
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Voorzitter

Bremaeker, mevrouw M. De Meyer,
de heren M. Desutter, R. Deswaene,
M. Didden, L. Hancké, W. Kuijpers,
A. Laridon, mevrouw N. Maes, me-
vrouw L. Maximus, mevrouw L. Ne-
lis-Van Liedekerke, de heren M.
Schoeters,  J. Valkeniers, D. Van der
Maelen, W. Van Durme,  J. Van Eet-
velt, J. Van Hecke, R. Van Hooland,
E. Van Varenbergh, H. Van Wam-
beke, F. Vermeiren en mevrouw M.
Vogels.

SAMENSTELLING VAN EEN
COMMISSIE

Wijziging onder de vaste leden

De Voorzitter : Voor de PVV-fractie
is in de Commissie voor Welzijn en
Gezondheid de heer 0. Van den
Broeck  als vast lid vervangen door
de heer A. Van Aperen.

VOORSTEL VAN DECREET van
de heren P. Chevalier en E. Van
Rompuy houdende het statuut van de
Belgische Radio en Televisie, Om-
roep van de Vlaamse Gemeenschap
- 349 (1989-1990) - Nrs. 1 tot 18

Hoofdelijke stemming

De Voorzitter : Aan de orde is de
herhaling van de tijdens de Openbare
Vergadering van 6 maart 1991 zonder
gevolg gebleven hoofdelijke stem-
ming over het voorstel van decreet
van de heren Chevalier en Van Rom-
puy houdende het statuut van de Bel-
gische Radio en Televisie, Omroep
van de Vlaamse Gemeenschap.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

92 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
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90 leden hebben ja geantwoord ;
2 leden hebben zich onthouden.

Ik stel vast dat het quorum niet is
bereikt.

De hoofdelijke stemming is dus zon-
der gevolg. Derhalve stel ik voor de
stemming om 10.25 uur te herhalen.

Gaat de Raad hiermee akkoord ?
(Instemming)

AANWEZIG :

Aerts F.
Ansoms J.
Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Chabert J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Dehaene J.L.
De Loor H.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
Detiège L. (mevr.)
Dewael P.
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Geens G.
Gesquiere M.
Hancké L.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.P.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.

Ingekomen stukken
Samenstelling van een Commissie
Statuut BRT

Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Marchand  C.
Matthys P.
Maximus L. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Pede J.
Peeters L.
Peuskens V.
Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Seeuws W.
Swaelen F.
Timmermans J.
Tobback L.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyze R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Weckx H.

AFWEZIG :

Anciaux V.
Annemans G.
Bascour J.
Berben P.
Beysen E.
Bosmans  Jozef
Brepoels F. (mevr.)
Breyne P.
Bril L.
Buchmann J.
Candries H.
Capoen M.
Caudron J.
Claes W.
Colla M.
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Voorzitter

Content W.
Cortois W.
Coveliers H.
Cuyvers J.
Daems R.
De Beul A.
Decoster M.
De Croo H.
De Groot E.
De Keersmaeker P.
De Meester-De Meyer W.
Denys A.
Deprez P.
Deswaene R.
De Vlieghere W.
Devolder J.
Dewinter F.
D’Hondt-Van Opdenbosch  P.
Dielens F.
Dierickx L.
Eyskens M.
Flamant E.
Gabriels J.
Garcia R.
Geysels J.
Gryp E.
Janzegers G.
Kempinaire A.
Kuijpers W.
Laridon A.
Lauwers H.
Laverge J.
Loones J.
Luyten W.
Maes N. (mevr.)
Mahieu M.
Martens W.
Mommerency G.
Neyts-Uyttebroeck A.-M.
Peeters W.
Pillaert J.-P.
Sauwens J.
Schiltz H.
Schoeters  M.
Sleeckx J.
Smet M. (mevr.)
Sprockeels G.
Suykerbuyk H.
Taelman W.
Uyttendaele R.
Valkeniers J.
Van Aperen A.
Van Bree J.
Van den Brande L.
Van den Broeck 0.
Vanderheyden V.
Vandermarliere J.
Vandermeulen P.
Vandersmissen E.
Van Dienderen H.
Van Durme  W.

Vangansbeke P.
Van Grembergen P.
Van Hooland R.
Vanhorenbeek L.
Van houtte M.
Van Mechelen D.
Van Nevel A.
Van Renterghem W.
Van Vaerenbergh E.
Verberckmoes F.
Verhofstadt G.
Vermeiren F.
Verreycken W.
Vogels M. (mevr.)
Vreven A.
Waltniel L.
Weyts J.
Willockx F.

AFWEZIG met reden :

Berben P.
Beysen E.
Breyne P.
Buchmann J.
Colla M.
Content W.
De Groot E.
Deprez P.
Luyten W.
Mahieu M.
Suykerbuyk H.
Van den Broeck 0.
Vanhorenbeek L.
Weyts J.
Willockx F.

- De vergadering wordt geschorst om
10.10 uur.

- De vergadering wordt hervat om
10.27 uur.

De Voorzitter : Aan de orde is de
herhaling van de om 10 uur zonder
gevolg gebleven hoofdelijke stem-
ming over het voorstel van decreet
van de heren Chevalier en Van Rom-
puy houdende het statuut van de Bel-
gische Radio en Televisie, Omroep
van de Vlaamse Gemeenschap.

Begin van de stemming.

Heeft iedereen gestemd ? (Ja)

Einde van de stemverrichtingen.

Ziehier het resultaat :

94 leden hebben aan de stemming
deelgenomen ;
94 leden hebben ja geantwoord.

JA hebben gestemd :

Aerts F.
Ansoms J.

Baldewijns E.
Bartholomeeussen M.
Beckers  A.
Beerden G.
Bockstal E.
Bosmans  F.
Bosmans  Jos
Bossuyt G.
Bourgeois A.
Cardoen G.
Cauwenberghs F.
Chabert J.
Chevalier P.
Coens D.
Cooreman E.
De Batselier N.
De Bremaeker J.
De Clerck S.
Dehaene J.-L.
De Loor H.
De Meester-De Meyer W.
De Meyer M. (mevr.)
Deneir A.
De Roo J.
Derycke E.
De Seranno J.
Desutter M.
Detiège L. (mevr.)
De Wulf R.
Dhoore L.
Didden M.
Dielens F.
Dufaux J.
Dumez P.
Dupré J.
Duroi-Vanhelmont A.
Egelmeers 1.
Garcia R.
Geens G.
Gesquiere M.
Hancké L.
Hermans P.
Kelchtermans L.
Kelchtermans T.
Kestelijn-Sierens M.-P.
Lefeber 0. (mevr.)
Lenssens J.
Leysen A. (mevr.)
Lisabeth C.
Marchand  C.
Matthys P.
Maximus L. (mevr.)
Merckx-Van Goey T.
Moens G.
Moors C.
Nelis-Van Liedekerke L.
Olivier M.
Op ‘t Eynde A.
Panneels-Van Baelen M.
Peeters L.
Peuskens V.
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Vannieuwenhuyzt 

deringen 

onderwijs- 

Voorzitter

Pinoie E.
Sarens F.
Schellens A.
Seeuws W.
Swaelen F.
Timmermans J.
Tobback L.
Tyberghien-Vandenbussche M.
Vandebosch E.
Van den Bossche L.
Van den Brande L.
Vandenbroucke F.
Van der Maelen D.
Van der Sande J.
Van Eetvelt J.
Van Hecke J.
Vankeirsbilck E.
Vanlerberghe R.
Van Looy J.
Vannieuwenhuyzt R.
Van Parys T.
Van Peel M.
Van Rompaey H.
Van Rompaey R.
Van Rompuy E.
Van Steenkiste R.
Vanvelthoven L.
Van Wambeke H.
Verhaegen G.
Verheyden J.
Weckx H.

Dientengevolge neemt de Raad het
voorstel van decreet aan ; het zal aan
de Vlaamse Executieve ter bekrachti-
ging worden overgezonden.

Ik doe opmerken dat de fracties, die
aanwezig zijn, samen 112 leden heb-
ben. Er zijn een aantal niet-veront-
schuldigde afwezigen. Ik betreur dit
ten zeerste. (Applaus op alle banken)

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende eindregeling van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap en
van Instellingen van Openbaar Nut
voor het begrotingsjaar 1983
- 12-B (1989-1990)  - Nrs. 1 en 2
- 16-B (1989-1990) - Nr. 1 (Rapport
van het Rekenhof)

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het
ontwerp van decreet houdende eind-
regeling van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap en van Instel-
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lingen van Openbaar Nut voor het
begrotingsjaar 1983.

MOTIE VAN ORDE

Verdaging van een agendapunt

De Voorzitter : De heer Janzegers
heeft het woord.

De heer G. Janzegers (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, wij vra-
gen het woord bij motie van orde in
verband met de bespreking van de
twee ontwerpen van decreet met be-
trekking tot het gemeenschapsonder-
wijs en het gesubsidieerd onderwijs.

Wij hebben pas gisteren of zelfs van-
ochtend het verslag van de Commis-
sie ontvangen. Volgens artikel 19,
punt 7 van het Reglement, wordt be-
paald dat er een minimumperiode
van drie dagen moet zijn tussen het
ronddelen van het verslag en de be-
handeling in Openbare Vergadering.
Die periode is niet gerespecteerd.
Het gaat echter om een zeer belang-
rijk ontwerp van decreet dat implica-
ties heeft voor 140.000 mensen in ons
land.

Mag ik er de aandacht op vestigen
dat de bespreking van die twee ont-
werpen is gebeurd gedurende twee
dagen tijdens een week voorbehou-
den voor de Kamer en Senaat en dat
zulks meer en meer voorvalt.

Vandaag zijn er zes commissieverga-
deringen in de Vlaamse Raad maar
ook vier commissievergaderingen in
de Senaat en twee werkgroepen
waaraan Senatoren deelnemen.

Wij zijn van oordeel dat dergelijke
praktijken niet kunnen en dat de wet-
gevende macht gerespecteerd moet
worden door de uitvoerende macht.

Het argument van de Minister was
dat dit ontwerp van decreet in voege
moet treden op 1 april aanstaande.
Dat ligt echter niet aan ons ; men
weet dit bij voorbaat en men moet
dus maar zijn voorzorgen nemen.

De Voorzitter : Dames en heren, de
heer Janzegers vraagt de verdaging
van de bespreking van de onderwijs-
decreten. Wij zullen over enkele
ogenblikken stemmen bij zitten en

Statuut BRT
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opstaan over deze verdaging. Mag ik
nu uw aandacht vragen voor de argu-
mentatie van de heer Janzegers.

De heer G. Janzegers : Mijnheer de
Voorzitter, volgens ons was er te wei-
nig tijd tussen het rondsturen van het
verslag en de bespreking ervan tij-
dens de Openbare Vergadering. Bo-
vendien moet paal en perk worden
gesteld aan’ de procedure om tijdens
de week van de Vlaamse Raad com-
missievergadering te houden in de
Senaat en omgekeerd. (Applaus)

De Voorzitter : Dames en heren, wij
stemmen nu bij zitten en opstaan
over het voorstel van de heer Janze-
gers om de bespreking van de onder-
wijsdecreten inzake het statuut van
het onderwijzend personeel te verda-
gen.

De leden die het voorstel wensen aan
te nemen, worden verzocht op te
staan.

De tegenproef.

Het voorstel is niet aangenomen.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende eindregeling van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap en
van Instellingen van Openbaar Nut
voor het begrotingsjaar 1983
- 12-B (1989-1990)  - Nrs. 1 en 2
- 16B (1989-1990) - Nr. 1 (Rapport
van het Rekenhof)

Algemene bespreking (Voortzetting)

De Voorzitter : Aan de orde is de
voortzetting van het ontwerp van de-
creet houdende eindregeling van de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap en van Instellingen van Open-
baar Nut voor het begrotingsjaar
1983.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Candries, verslaggever,
heeft het woord.

De heer H. Candries, verslaggever
(op de tribune) : Mijnheer de Voor-
zitter, heren Ministers, geachte colle-
ga’s, het ontwerp van decreet hou-
dende eindregeling van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap en
van de Instellingen van Openbaar
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Candries laste van de vastleggingskredieten
van het begrotingsjaar 1983 bedra-
gen, voor de lopende verrichtingen,
overeenkomstig de bijgaande tabel
A, kolom 6, de som van F
237.317.310.

Dit bedrag omvat :

Nut voor het begrotingsjaar 1983 is
aan de orde. Het gaat niet over het
begrotingsjaar 1993, maar wel over
het begrotingsjaar 1983.

1. een bedrag vastleggingskredieten
van F 9.905.500.000 omgedeeld bij de
begrotingsdecreten en als volgt sa-
mengesteld :

Dit ontwerp werd in de Commissie
voor Financiën besproken op 15 ja-
nuari en 4 maart 1991.

a) oorspronkelijke begroting :
F 9.505.500.000

b) aanpassing van de begroting :
F +1.390.400.000

F -990.400.000

- Aangenomen.

In de toelichting bij dit ontwerp heeft
de Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve uiteengezet waarom dit  ont- _
werp nu wordt besproken en ge-
stemd.

Artikel 2

De vastleggingen van uitgaven ten
laste van de vastleggingskredieten
van het begrotingsjaar 1983 bedra-
gen, voor de kapitaalverrichtingen,
overeenkomstig de bijgaande tabel
A, kolom 6, de som van F
9.389.780.085.

(tabel A, kolommen 1, 2 en 3) ;

2. een bedrag vastleggingskredieten
van F 10.247.489.295 van het begro-
tingsjaar 1982 naar het begrotingsjaar
1983 overgedragen bij toepassing van
de artikels 17 en 18 van de Compta-
biliteitswet van 28 juni 1963 (tabel A,
kolom 4).

Door de staatshervormingen en door
het feit dat de centrale overheid niet
altijd in staat was de nodige informa-
tie tijdig aan de Gemeenschappen en
de Gewesten door te geven, werd de
bespreking van dit ontwerp steeds
vooruitgeschoven.

Tijdens de bespreking heeft het Re-
kenhof evenwel aangetoond dat het
niet mogelijk was de bespreking
vroeger te laten plaatsgrijpen. De
huidige werking van het Rekenhof
brengt hierin verandering vanaf het
begrotingsjaar 1990.

Tijdens de artikelsgewijze bespreking
waren er geen opmerkingen. Het
ontwerp van decreet werd bij eenpa-
righeid van stemmen aangenomen.

- Aangenomen.

- Aangenomen.
3 2. Vaststelling van de
vastleggingskredieten

Artikel 5
Artikel 3

De in totaal voor het begrotingsjaar
1983 omgedeelde vastleggingskredie-
ten - lopende verrichtingen - wor-
den verminderd met een bedrag van
F 520.361.270 dat bij toepassing van
de artikels 17 en 18 van de Compta-
biliteitswet van 28 juni 1963 naar het
begrotingsjaar 1984 wordt overgedra-
gen. Voor het overgedragen bedrag
kredieten blijft de omdeling  van het
begrotingsjaar 1983 behouden in het
begrotingsjaar 1984 (tabel A, kolom
8).

De vastleggingskredieten - lopende
verrichtingen - bedragen voor het
begrotingsjaar 1983 in totaal  F.
757.678.580. (tabel A, kolom 5)

Dit bedrag omvat :

1. een bedrag vastleggingskredieten
van F 310.500.000 omgedeeld bij de
begrotingsdecreten en als volgt sa-
mengesteld :

De Voorzitter : Vraagt nog iemand
het woord ? (Neen)

De algemene bespreking is gesloten.

a) oorspronkelijke begroting :
F 260.500.000

b) aanpassing van de begroting :
F + 50.000.000

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de
artikelsgewijze bepsreking van het
ontwerp van decreet houdende eind-
regeling van de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap en van Instel-
lingen van Openbaar Nut voor het
begrotingsjaar 1983.

- Aangenomen.

(tabel A, kolommen 1, 2 en 3) ;

2. een bedrag vastleggingskredieten
van F 447.178.580 van het begro-
tingsjaar 1982 naar het begrotingsjaar
1983 overgedragen bij toepassing van
de artikels 17 en 18 van de Compta-
biliteitswet van 28 juni 1963 (tabel A,
kolom 4).

Artikel 6

De in totaal voor het begrotingsjaar
1983 omgedeelde vastleggingskredie-
ten - kapitaalverrichtingen - wor-
den verminderd met een bedrag van
F 10.763.209.210 dat bij toepassing
van de artikels 17 en 18 van de
Comptabiliteitswet van 28 juni 1963
naar het begrotingsjaar 1984 wordt
overgedragen. Voor de overgedragen
kredieten blijft de omdeling  van het
begrotingsjaar 1983 behouden in het
begrotingsjaar 1984 (tabel A, kolom
9.

TITEL 1

BEGROTINGSJAAR 1983

- Aangenomen.HOOFDSTUK 1

VASTLEGGINGEN GEDAAN IN
UITVOERING VAN DE BEGROTING

Artikel 4
9 1. Vaststelling van de vastleggingen De vastleggingskredieten - kapitaal-

verrichtingen - bedragen voor het
begrotingsjaar 1983 in totaal F
20.152.989.295 (tabel A, kolom 5).

Artikel 1

De vastleggingen van uitgaven ten - Aangenomen.
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Artikel 7

Ingevolge de bepalingen vervat in de
bovenstaande artikels 3 en 5, worden
de definitieve, omgedeelde vastleg-
gingskredieten voor het begrotings-
jaar 1983, voor de lopende verrichtin-
gen, vastgesteld op F 237.317.310,
som die gelijk is aan de ten laste van
het begrotingsjaar 1983 geboekte
vastleggingen (tabel A, kolommen 6
en 10).

- Aangenomen.

Artikel 8

Ingevolge de bepalingen vervat in de
bovenstaande artikels 4 en 6, worden
de definitieve, omgedeelde vastleg-
gingskredieten voor het begrotings-
jaar 1983, voor de kapitaalverrichtin-
gen, vastgesteld op F 9.389.780.085,
som die gelijk is aan de ten laste van
het begrotingsjaar 1983 geboekte
vastleggingen (tabel A, kolommen 6
en 10).

- Aangenomen.

HOOFDSTUK II

ONTVANGSTEN EN UITGAVEN
GEDAAN IN UITVOERING VAN

DE BEGROTING

0 1. Vaststelling van de ontvangsten

Artikel 9 .

De op het begrotingsjaar 1983 ten be-
hoeve van de Vlaamse Gemeenschap
vastgestelde rechten, bedragen over-
eenkomstig de bijgaande tabel B, ko-
lom3, desomvanF -.

Deze som is als volgt samengesteld :

- lopende ontvangsten F -
- kapitaalontvangsten F -
- opbrengst van leningen F-

(tabel B, kolom 3).

- Aangenomen.

aangerekende ontvangsten worden
vastgesteld op F 69.581.891.425.

Deze som is als volgt samengesteld :

- lopende ontvangsten
F 43.497.706.291

- kapitaalontvangsten
F 26.084.185.134

- opbrengst van leningen
F -

(tabel B, kolom 4).

- Aangenomen.

Artikel 11

De vastgestelde rechten nog te innen
bij de afsluiting van het begrotings-
jaar 1983 bedragen F -.

Deze som is als volgt samengesteld :

a) geannuleerde of in onbepaald uit-
stel gebrachte rechten :
- lopende ontvangsten F -
- kapitaalontvangsten F-

Totaal F-

b) naar het volgend begrotingsjaar
overgedragen rechten :
- lopende ontvangsten F -
- kapitaalontvangsten F-

Totaal F-

(tabel B, kolommen 5, 6 en 7).

- Aangenomen.

0 2. Vaststelling van de uitgaven

Artikel 12

De tijdens het begrotingsjaar 1983
aangerekende ordonnanceringen
worden als volgt vastgesteld :

A. Lopende uitgaven :

1. ten laste van niet-gesplitste kredie-
ten : F 50.463.308.716

Dat bedrag betreft prestaties uitge-
voerd :

2. ten laste van ordonnanceringskre-
dieten : F 163.916.950

Dat bedrag betreft prestaties uitge-
voerd :

a) tijdens de vorige jaren :
F 13.934.264

b) in de loop van het jaar :
F 149.982.686

B. Kapitaaluitgaven :

1. ten laste van niet-gesplitste kredie-
ten : F 12.886.144.478

Dat bedrag betreft prestaties uitge-
voerd :

a) tijdens de vorige jaren :
F 879.543.911

b) in de loop van het jaar :
F 12.006.600.567

2. ten laste van ordonnanceringskre-
dieten : F 7.687.907.735

Dat bedrag betreft prestaties uitge-
voerd :

a) tijdens de vorige jaren :
F 4.084.202.936

b) in de loop van het jaar :
F 3.603.704.799

(tabel C, kolommen 7, 8 en 9).

- Aangenomen.

Artikel 13

De ten laste van het begrotingsjaar
1983 uitgevoerde betalingen, verant-
woord of geregulariseerd, bedragen :

A. Lopende uitgaven ten laste van :

- niet-gesplitste kredieten :
F 49.452.436.731

- ordonnanceringskredieten :
F 163.916.950

B. Kapitaaluitgaven ten laste van :

- niet gesplitste kredieten :
F 12.679.473.674

- ordonnanceringskredieten :
F 7.338.448.014

(tabel C, kolommen 7-10)

- Aangenomen.

Artikel 10

De op hetzelfde begrotingsjaar 1983

a) tijdens de vorige jaren :
F 3.238.539.070

b) in de loop van het jaar :
F 47.224.769.646

Artikel 14

De ten laste van het begrotingsjaar
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1983 aangerekende betalingen, waar-
van, bij toepassing van artikel 32 van
de Comptabiliteitswet van 28 juni
1963, de verantwoording of de regu-
larisatie naar een volgende begro-
tingsjaar wordt verwezen, bedragen :

A. Lopende uitgaven ten laste van :

- niet-gesplitste kredieten :
F 1.010.871.985

- ordonnanceringskredieten :
F-

B. Kapitaaluitgaven ten latste van :

- niet gesplitste kredieten :
F 206.670.804

- ordonnanceringskredieten :
F 349.549.721

(tabel C, kolom 10)

- Aangenomen.

8 3. Vaststelling van de
betalingskredieten

Artikel 15

De betalingskredieten beschikbaar
gesteld aan en omgedeeld door de
Vlaamse Raad bedragen voor het be-
grotingsjaar 1983 :

voor de lopende uitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 59.406.235.871
- ordonnanceringskredieten :

F 464.424.554

voor de kapitaaluitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 16.837.547.861
- ordonnanceringskredieten :

F 11.449.165.100

(tabel C, kolom 6).

Die bedragen omvatten :

1. De betalingskredieten bestemd bij
de begrotingsdecreten en bij decreet,
als volgt onderverdeeld :

1. Oorspronkelijke begrotingen :

a) lopende uitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 45.672.700.000
- ordonnanceringskredieten :

F 253.500.000

Vlaamse Raad
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b) kapitaaluitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 12.374.200.000
- ordonnanceringskredieten :

F 8.063.600.000

(tabel C, kolom 2) ;

2.

1.

a)
-

-

b)
-

-

2.

4
-

-

b)
-

-

Aanpassing van de kredieten :

Vermeerderingen :

lopende uitgaven :
niet-gesplitste kredieten :

F 8.034.800.000
ordonnanceringskredieten :

F 32.000.000

kapitaaluitgaven :
niet-gesplitste kredieten :

F 1.859.300.000
ordonnanceringskredieten :

F 1.072.000.000

Verminderingen :

lopende uitgaven :
niet-gesplitste kredieten :

F 188.300.000
ordonnanceringskredieten :

F-

kapitaaluitgaven :
niet-gesplitste kredieten :

F 576.500.000
ordonnanceringskredieten :

F 222.000.000

(tabel C, kolommen 3 en 4) ;

II. De overdrachten van betalings-
kredieten bij toepassing van de arti-
kels 17 en 18 van de Comptabiliteits-
wet van 28 juni 1963 en van speciale
bepalingen, als volgt samengesteld :

a) lopende uitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 5.887.035.871
- ordonnanceringskredieten :

F 178.924.554

b) kapitaaluitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 3.180.547.861
- ordonnanceringskredieten :

F 2.535.565.100

(tabel C, kolom 5).

- Aangenomen.

Artikel 16

Het bedrag van de voor het begro-

Begrotingen

tingsjaar 1983 beschikbaar gestelde
omgedeelde betalingskredieten
wordt als volgt verminderd :

1. De betalingskredieten die naar het
volgend begrotingsjaar worden over-
gedragen bij toepassing van de arti-
kels 17 en 18 van de Comptabiliteits-
wet van 28 juni 1963 en van speciale
bepalingen :
4-

-

bl-

-

II.

-lopende  uitgaven :
niet-gesplitste kredieten :

F 6.207.841.680
ordonnanceringskredieten :

F 300.507.604

kapitaaluitgaven :
niet-gesplitste kredieten :

F 1.793.647.991
ordonnanceringskredieten :

F 3.761.305.430

De beschikbaar gebleven beta-
lingskredieten die worden
leerd bedragen voor :

geannu-

a) lopende uitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 2.781.514.943
- ordonnanceringskredieten : F -

b) kapitaaluitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 2.158.335.742
- ordonnanceringskredieten : F -

(tabel C, kolommen 13 en 14).

De omdeling  van de over te dragen
betalingskredieten blijft behouden in
het begrotingsjaar 1984.

- Aangenomen.

Artikel 17

Aanvullende kredieten worden toe-
gekend ten bedrage van F 47.057.883
tot dekking van de uitgaven gedaan
buiten of boven de omgedeelde kre-
dieten uitgetrokken voor het begro-
tingsjaar 1983.

Deze kredieten
gesteld :

zijn als volgt samen-

1. lopende uitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 46.429.468
- ordonnanceringskredieten : F -

1438



toelagen- 

3), 

ordon- 
nanceringen 

Gemeen- 

§ 	 3), 

40, 41, 42, 43, 44 
vastleg- 

3), 

le- 

3), 
op 	Afzonderlij- 

Voorzitter

2. kapitaaluitgaven :
- niet-gesplitste kredieten :

F 580.350
- ordonnanceringskredieten :

F 48.065

(tabel C, kolom 11).

Deze bijkomende betalingskredieten
worden toegewezen zoals aangeduid
in tabel D.

ke Sectie van de begroting bedragen
F 30.926.411.926 (tabel E, kolom 5).

Dit bedrag omvat :

- verantwoorde of geregulariseerde
betalingen :

F 27.575.871.544

- betalingen waarvan de verant-
woording of de regularisatie bij toe-
passing van artikel 32 van de Comp-
tabiliteitswet van 28 juni 1963 naar
een volgend begrotingsjaar wordt
verwezen : F 3.350.540.382

(tabel E, kolom 6).

en 2de lid van het begrotingsdecreet
aan het Fonds voor de Bouw van Zie-
kenhuizen en medisch-sociale instel-
lingen toegewezen vastleggingsmach-
tigingen  voor het begrotingsjaar 1983
belopen, overeenkomstig de bijgaan-
de tabel F (punt A2, kolom 1 en 3),
de som van F 2.482.000.000.

- Aangenomen.

Artikel 18

Ingevolge de bepalingen van de arti-
kels 15, 16 en 17 hierboven worden
de definitieve kredieten voor het be-
grotingsjaar 1983 als volgt vastgesteld

1) lopende verrichtingen :
- niet-gesplitste kredieten :

F 50.463.308.716
- ordonnanceringskredieten :

F 163.916.950

2) kapitaalverrichtingen :
- niet-gesplitste kredieten :

F 12.886.144.478
- ordonnanceringskredieten :

F 7.687.907.735

Die sommen zijn gelijk aan de ordon-
nanceringen  aangerekend ten laste
van de begroting 1983, overeenkom-
stig tabel C, kolommen 7 en 15.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK III

ONTVANGSTEN EN UITGAVEN
GEDAAN IN UITVOERING VAN

DE AFZONDERLIJKE SECTIE
VAN DE BEGROTING

Artikel 19

De ontvangsten van het begrotings-
jaar 1983 geboekt op de Afzonderlij-
ke Sectie van de begroting bedragen
F 29.877.046.869 (tabel E, kolom 4).

- Aangenomen.

Artikel 20

De uitgaven van het begrotingsjaar
1983 aangerekend OP de Afzonderlij-

- Aangenomen.

Artikel 21

De algemene eindcijfers van de Af-
zonderlijke Sectie van de begroting
1983 worden als volgt vastgesteld :

- ontvangsten : F 29.877.046.869
- uitgaven : F 30.926.411.926

Saldo : F -1.049.365.057

(tabel E, kolommen 4, 5 en 7).

Het saldo wordt in zijn zelfde samen-
stelling overgedragen naar de reke-
ning van het begrotingsjaar 1984.

- Aangenomen.

HOOFDSTUK IV

AANWENDING VAN
MACHTIGINGEN TER UITVOERING

VAN DE BESCHIKKINGEN VAN
HET BEGROTINGSDECREET

0 1. Vaststelling van de machtigingen

Artikel 22

De in toepassing van de artikelen 33,
40,41,42,43,44  en 45 van het begro-
tingsdecreet toegewezen vastleg-
gingsmachtigingen voor het begro-
tingsjaar 1983 belopen, overeenkom-
stig de bijgaande tabel F (punt Al,
kolom 1 en 3), de som van F
10.512.200.000.

- Aangenomen.

Artikel 23

De in toepassing van artikel 13, le

- Aangenomen.

Artikel 24

De in toepassing van de artikelen 14,
16 en 51 van het begrotingsdecreet
toegekende machtigingen tot het
aangaan van verbintenissen strekken-
de tot betaling op de vervaldag van
de intrest en aflossing van toelagen-
vervangende leningen, belopen,
overeenkomstig tabel F (punt Bl, ko-
lom 1 en 3), de som van F
4.584.600.000.

- Aangenomen.

Artikel 25

De in toepassing van artikel 13, der-
de en vierde lid, van het begrotings-
decreet aan het Fonds voor de Bouw
van Ziekenhuizen en medisch-sociale
instellingen voor het begrotingsjaar
1983 toegekende machtigingen tot
het aangaan van de verbintenis strek-
kende tot het betalen op de verval-
dag, van de intrest en de aflossing
binnen een termijn van ten hoogste
20 jaar van toelagenvervangende le-
ningen toegestaan door het Gemeen-
tekrediet, belopen voor het begro-
tingsjaar 1983, overeenkomstig de
bijgaande tabel F (punt B2, kolom 1
en 3), de som van F 905.000.000.

- Aangenomen.

Artikel 26

De in toepassing van artikel 50 van
het begrotingsdecreet aan de Natio-
nale Maatschappij voor de Huisves-
ting, de Nationale Landmaatschappij
en het Woningfonds van de Bond van
Grote en Jonge Gezinnen voor het
begrotingsjaar 1983 toegekende le-
ningsmachtigingen belopen overeen-
komstig de bijgaande tabel F (punt
B3, kolom 1 en 3), de som van F
10.900.000.000.
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Voorzitter tikelen 14, 16 en 51 van het begro-
tingsdecreet toegekende machtigin-
gen belopen voor het begrotingsjaar
1983 de som van F 4.574.617.636 (ta-
bel F, kolom 4).

OVAM is, voor het begrotingsjaar
1983, als volgt vastgesteld :

- Aangenomen.
- de ontvangsten op een bedrag van
F 173.962.637
- de uitgaven op een bedrag van F
132.721.227

0 2. Vaststelling van de aanwending De niet-aangewende machtigingen
toegekend door deze artikelen belo-
pen de som van F 9.982.364 (tabel F,
kolom 5).

- Aangenomen.

zodat er op 31 december 1983 een
ontvangsten-excedent is van F
41.241.410 waardoor het gecumu-
leerd overschot op 31 december 1983
F 124.709.305 bedraagt.

Artikel 27

De aanwending van de door de arti-
kelen 33,40,41,  42, 43,44 en 45 van
het begrotingsdecreet toegewezen
machtigingen belopen voor het be-
grotingsjaar 1983 de som van F
7.841.139.948 (tabel F, kolom 4).

Artikel 30

De aanwendingen van de door artikel
13, derde en vierde lid, van het be-
grotingsdecreet toegekende machti-
gingen belopen voor het begrotings-
jaar 1983 de som van F 904.560.000
(tabel F, kolom 4).

De niet-aangewende machtigingen
toegekend door deze bepalingen be-
lopen de som van F 440.000 (tabel F,
kolom 5).

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten.De niet-aangewende machtigingen

toegekend door deze artikelen belo-
pen de som van F 2.671.060.052 (ta-
bel F, kolom 5).

De hoofdelijke stemming over het
gehele ontwerp van decreet zal don-
derdag 21 maart eerstkomend om 15
uur worden gehouden.- Aangenomen.

Artikel 28
- Aangenomen.

De aanwendingen van de door artikel
13, eerste en tweede lid, van het be-
grotingsdecreet toegewezen machti-
gingen belopen voor het begrotings-
jaar 1983 de som van F 2.504.754.000
(tabel F, kolom 4). De niet-aange-
wende machtigingen toegekend in
toepassing van artikel 13, eerste lid,
belopen F 1.930.000.

ONTWERP VAN DECREET inza-
ke medisch verantwoorde sportbeoe-
fening
- 448 (1990-1991) - Nrs. 1 tot 5

Artikel 31

De aanwendingen van de door artikel
50 van het begrotingsdecreet toege-
kende machtigingen belopen voor
het begrotingsjaar 1983 de som van
F 10.899.900.000 (tabel F, kolom 4).

De niet-aangewende machtigingen
toegekend door dit artikel belopen
de som van F 100.000 (tabel F, kolom
5).

VOORSTEL VAN DECREET van
de heer R. Garcia C.S. houdende re-
geling van de dopingbestrijding en de
algemene gezondheidsaspecten bij
sportbeoefening
- 455 (1990-1991) - Nrs. 1 en 2

Een aanvullende machtiging ten be-
drage van F 24.684.000 wordt toege-
wezen tot regularisatie van de aan-
wending gedaan boven de machtiging
ingeschreven onder artikel 13, 2de
lid, van het begrotingsdecreet 1983,
waarbij, door tussenkomst van de
rechtsvoorganger van de Gemeen-
schapsminister van Welzijn, Gezin en
Volksgezondheid, die de welzijns-
zorg onder zijn bevoegdheid had, de
rechtsvoorganger van het Vlaams
Fonds voor de Bouw van Ziekenhui-
zen en medisch-sociale instellingen
gemachtigd was ten laste van het ar-
tikel 561.02, A, 20 van zijn begroting
1983 een bedrag van F 832.000.000
vast te leggen (tabel F, kolom 6).

- Aangenomen. Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde zijn het
ontwerp van decreet inzake medisch
verantwoorde sportbeoefening en het
voorstel van decreet van de heer Gar-
cia C.S. houdende regeling van de do-
pingbestrijding en de algemene ge-
zondheidsaspecten bij sportbeoefe-
ning, die door de Commissie in sa-
menhang werden behandeld, met
dien verstande dat het ontwerp van
decreet als basis voor de bespreking
werd genomen.

TITEL II

VERRICHTINGEN GEDAAN TER
UITVOERING VAN DE BEGRO-

TINGEN VAN DE INSTELLINGEN
VAN OPENBAAR NUT VAN
CATEGORIE A, OPGESOMD

IN ARTIKEL 1
VAN DE WET VAN 16 MAART 1954

HOOFDSTUK 1

OPENBARE AFVALSTOFFEN-
MAATSCHAPPIJ VOOR HET
VLAAMS GEWEST (OVAM) 

INGESTELD BIJ DECREET VAN
2 JULI 1981 (BELGISCH

STAATSBLAD 25 JULI 1981)

- Aangenomen. Wij volgen hier dezelfde werkwijze.

De algemene bespreking is geopend.
Artikel 29 Artikel 32

De eindregeling van de begroting van
Mevrouw Merckx-Van Goey, ver-
slaggever, heeft het woord.De aanwendingen van de door de ar-
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M e v r o u w  T .  M e r c k x - V a n  G o e y
(CVE’), verslaggever over het ontwerp
van decreet inzake medisch verant-
woorde sportbeoefening

Mevrouw T. Merckx-Van Goey, ver-
slaggever (op de tribune) : Mijnheer
de Voorzitter, mijnheer de Voorzit-
ter van de Executieve, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, de Com-
missie Welzijn en Gezondheid van de
Vlaamse Raad besprak in drie verga-
deringen het ontwerp van decreet dat
hier nu ter bespreking voorligt. Aan
de indiening van dit ontwerp-decreet
ging een ruim overleg vooraf met de
betrokken sectoren. Zowel in hun
schriftelijke adviezen, waarvan er en-
kele aan het verslag zijn toegevoegd,
als in hun uiteenzettingen tijdens de
hoorzitting en in hun diverse verkla-
ringen ten aanzien van de pers, ver-
woordden zij de consensus en de in-
stemming met de opties en de uit-
gangspunten v a n  d i t  ontwerp-de-
creet.

Inderdaad, in het kader van de alge-
mene bespreking werd een hoorzit-
ting gehouden met de vertegenwoor-
digers van de sportwereld. Ook kon
men luisteren naar de vertegenwoor-
digers van de Vlaamse anti-doping-
commissie, de Vlaamse Sportfedera-
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tie, de Hoge Raad voor de Sport, het
Belgisch Olympisch Interfederaal
Comité en de Koninklijke Belgische
Wielrijdersbond. Dit gebeurde op
verzoek van collega Denys. Deze in-
breng was zeer waardevol voor de
bespreking van het ontwerp.

Dit ontwerp is een duidelijk ant-
woord op de vraag naar een coherent
beleid inzake de medisch verant-
woorde sportbeoefening. De Minis-
ter vertrok hierbij van drie vaststel-
lingen : ten eerste, dat de dopingbe-
strijding niet doeltreffend is en dat
het ter zake niet de Vlaamse over-
heid is die in gebreke blijft ; ten twee-
de, dat er risicogroepen en risico-
sporten zijn. De evolutie inzake de
leeftijd van de sportbeoefenaars
toont trouwens aan dat wij aan dit
punt de nodige aandacht moeten be-
steden. Inderdaad, steeds meer kin-
deren beginnen op zeer jonge leeftijd
intensief sport te beoefenen. Nog op-
merkelijker is de stijging van het aan-
tal sportbeoefenaars boven de veertig
of de vijftig jaar ; ten derde, stelde
de Minister vast dat de preventieve
onderzoeken die door een aantal
sportfederaties worden opgelegd, on-
doelmatig zijn.

Uit deze vaststellingen blijkt duide-
lijk dat een globale aanpak ter zake
werkelijk nodig is. Hiervoor vertrekt
men van drie uitgangspunten : ten
eerste, een bundeling van alle regle-
menteringen inzake medisch verant-
woorde sportbeoefening ; ten twee-
de, een gemeenschappelijke verant-
woordelijkheid van de sportbeoefe-
naars, sportverenigingen en de
Vlaamse overheid en ten derde, de
beteugeling van doping, niet via het
strafrecht, maar met disciplinaire
maatregelen. Deze drie uitgangspun-
ten schragen het decreet.

Het ligt in de bedoeling alle regle-
mentaire bepalingen in één decreet
samen te brengen. Dit is weliswaar
een ambitieus doel dat met een der-
tigtal uitvoeringsbesluiten zal moeten
worden afgewerkt. Wat dit punt be-
treft is de gemeenschappelijke ver-
antwoordelijkheid van de sportbeoe-
fenaars, de sportverenigingen en de
Vlaamse Regering van zeer groot be-
lang. Teneinde het decreet te kunnen
begeleiden en te kunnen ingrijpen,
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zullen dan ook talrijke instanties wor-
den opgericht en erkend. Deze kun-
nen in vier groepen worden onder-
verdeeld : een adviesverstrekkende,
een preventieve, een controlerende
instantie en een instantie belast met
de sportieve sanctionering. Bijgevolg
werd een Raad voor Medisch Verant-
woorde Sportbeoefening opgericht.

Enkele artikelen handelen over de
keuringsartsen die ervoor moeten
zorgen dat risicogroepen en beoefe-
naars van risicosporten grondig wor-
den onderzocht. Er werden ook keu-
ringscentra bepaald. Bovendien
voorziet men controle-artsen aan wie
een specifieke opdracht zal worden
toevertrouwd.

Ik kom tenslotte tot het punt van de
sportieve sanctionering. Het is vol-
gens mij zeer belangrijk dat de
Vlaamse Raad die ter zake bevoegd
is een aangepaste sanctionering voor
deze specifieke problematiek tracht
te voorzien. In dit verband was de
Minister zeer creatief en stelde voor,
wat de sportbeoefenaars betreft, de
sanctionering uit het strafrecht te ha-
len en de sancties door een discipli-
naire commissie en een disciplinaire
raad op een zeer geëigende wijze te
laten toepassen, weliswaar met vol-
doende garanties eigen aan een
rechtssysteem : ten eerste garanties
voor de waarborg van de rechten van
de verdediging ; ten tweede, toezicht
- en dat was een bekommernis van
collega Hancké - opdat de betrok-
kenen niet nog zwaarder zouden wor-
den gestraft dan wanneer zij voor een
rechter zouden moeten verschijnen.

Er zijn tal van mogelijke sancties
voorzien, niet onmiddellijk via het
strafrecht ; misschien kan men beter
spreken van bestraffing door bijvoor-
beeld het opleggen van een verbod
om gedurende een bepaalde tijd aan
om het even welke sportmanifestatie
deel te nemen, verbod dat naarge-
lang de ernst van de overtreding kan
variëren van één maand tot twee
jaar.

Door de goedkeuring van dit decreet
zullen wij als eerste de principes van
het Europees verdrag tegen de do-
ping in praktijk omzetten. De zaken
worden dus kordaat aangepakt. Elke
sportbeoefenaar, weze het een com-
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petitie-sportbeoefenaar of een re-
creant, iedereen heeft het recht zijn
sport uit te oefenen in de best moge-
lijke omstandigheden.

Voor meer toelichting bij de tekst
van het ontwerp verwijs ik uitdrukke-
lijk naar de zeer uitvoerige Memorie
van Toelichting. De Minister heeft
blijkbaar deze toelichting zeer goed
gestoffeerd, al was het maar om uit-
gebreid te antwoorden op opmerkin-
gen die door de Raad van State wer-
den gemaakt en waarop ook ten dele
werd ingegaan.

Wat de afbakening van de bevoegd-
heden betreft, niet alleen nationaal
en ten overstaan van de Gemeen-
schappen, maar ook ten aanzien van
de Raad om wetgevend ter zake te
interfereren heeft de Minister ge-
meend, hierin gevolgd door de Com-
missie, niet de stelling van de Raad
van State te moeten volgen en te
moeten besluiten - en ik meen dat
hieromtrent unanimiteit bestaat -
tot een mogelijkheid van legisfere-
ring en bijgevolg tot het uitwerken
van een decreet ter zake.

In mijn verslag heb ik de algemene
bespreking in een viertal punten
weergegeven. Ten eerste werd een
zeer ruime discussie gevoerd rond de
basisopties, de doelstellingen door de
leden van de Commissie, maar wij
hebben eveneens een hoorzitting ge-
houden. In het verslag werden deze
beide discussies tegelijkertijd behan-
deld, maar zowel de commissieleden
als de uitgenodigde sprekers waren
unaniem van oordeel dat decreetge-
vend initiatief dringend noodzakelijk
was teneinde bestaande misbruiken
en gevaarlijke praktijken in de sport-
beoefening aan te pakken. De sport-
deskundigen waren het er daarenbo-
ven over eens dat niet alleen zijzelf
nog bij komende verantwoordelijk-
heid zouden krijgen.

De meerderheid van de Commissie
onderschreef de basisfilosofie. De
amendementen van de heer Denys
die in de Commissie niet werden
goedgekeurd zullen in Openbare
Vergadering opnieuw worden inge-
diend.
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Uit de algemene bespreking moeten
wij onthouden dat de dopingproble-
matiek moet worden gesitueerd bin-
nen een globaal beleid inzake me-
disch verantwoorde sportbeoefening.
Dit mag niet geïsoleerd gebeuren en
de controles mogen niet beperkt wor-
den tot bepaalde belangrijke wed-
strijden, bijvoorbeeld ter voorberei-
ding van kwalificaties voor interna-
tionale wedstrijden. Om de dopings-
problematiek werkelijk aan te pak-
ken dient een preventief beleid, een
globaal beleid van medisch verant-
woorde sportbeoefening te worden
gevoerd. Deze nieuwe benadering is
vervat in dit decreet, dat een kader-
decreet is, dat bovendien structuren
bevat die het decreet inhoudelijk
moet aanvullen.

Ten tweede, over het toepassingsge-
bied heeft een uitgebreide gedach-
tenwisseling plaatsgehad. In het de-
creet zelf werd als uitgangspunt aan-
genomen dat elke sportbeoefenaar,
elke begeleider, elke sportvereniging
onder de toepassing van dit decreet
valt. Enkele commissieleden vonden
dat men beter een onderscheid kon
maken tussen louter recreatieve
sportbeoefenaars enerzijds en com-
petitieve en professionele sportbeoe-
fenaars anderzijds. Anderen waren
van mening dat men niet mag spre-
ken over sportvereniging als dusda-
nig, maar over sportfederaties.

Uit de antwoorden van de verschil-
lende vertegenwoordigers van de
sportwereld bleek echter duidelijk
dat de problematiek van de medisch
verantwoorde sportbeoefening, zo-
wel inzake medische keuring als inza-
ke dopingcontrole niet kan en mag
worden beperkt tot de competitieve
en professionele sportbeoefening.
Vaak nemen de zogenaamde recrea-
tieve sportbeoefenaars, zoals wieler-
toeristen, onverantwoorde risico’s.
Uit statistieken inzake sportongeval-
len en dopingpraktijken blijkt dit zeer
duidelijk. Bovendien is het zeer
moeilijk of zelfs onmogelijk om een
éénduidige afbakening van de ver-
schillende mogelijkheden van sport-
beoefening te ontwerpen. Dit zou tot
oeverloze discussies leiden. De Mi-
nister, die hieromtrent uitgebreid
overleg heeft gevoerd met de diverse
betrokkenen uit de sportwereld,
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heeft doelbewust gekozen voor de
ruime aanpak.

De decreetbepalingen, inclusief de
bepalingen inzake de doelgroepen,
zullen in de uitvoeringsbesluiten con-
creet ingevuld en verfijnd worden na
advies van de verschillende instanties
die in het decreet zijn opgesomd.
Ook artikel 4 van het decreet laat
mogelijkheden open om telkens re-
kening te houden met de specifieke
aard van de concreet te beoefenen
sport.

Ten derde, over het al dan niet ver-
delen van de verantwoordelijkheid
tussen de overheid en de sportwereld
werd door sommige commissieleden
een andere taakverdeling voorge-
steld, een andere soort medeverant-
woordelijkheid. Zij stelden voor de
sportwereld alleen te laten instaan
voor het preventief gedeelte en de
controle en de sancties over te laten
aan de overheid, zoniet  zou de sport-
wereld al te zeer rechter en partij
zijn. Er werd ook gepleit voor een
onafhankelijke tuchtraad. Hierbij re-
zen meer bezwaren dan men op het
eerste gezicht zou denken. Het recht
van vrijheid van vereniging mag niet
worden geschonden. De Vlaamse de-
creetgever moet zich dan ook beper-
ken tot het formuleren van algemene
voorwaarden waaraan de reglemen-
ten van de autonome sportverenigin-
gen moeten beantwoorden. In het
decreet staat niets over een algemene
tuchtraad of een algemeen geldend
tuchtreglement opgelegd door de
Executieve aan de sportverenigin-
gen.

Op uitdrukkelijk verzoek van de ge-
raadpleegden uit de sector is de Mi-
nister blijven pleiten om de verant-
woordelijkheid niet alleen op te leg-
gen inzake preventie, maar ook voor
controle en sanctionering van een
medisch verantwoorde sportbeoefe-
ning in het algemeen en meer speci-
fiek voor de dopingbestrijding. Al-
leen gedeelde verantwoordelijkheid,
waarbij de overheid subsidiair op-
treedt, zal het mogelijk maken ook
te velde iets aan de toestand te veran-
deren. Wij blijven conform het ver-
drag van de Raad van Europa tegen
de doping van 16 november 1989.

De bepalingen van het decreet laten
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toe telkens rekening te houden met
de specifieke aard van de sportbeoe-
fening. Er zal zeker geen algemene
uniforme keuringsplicht worden
voorgeschreven voor alle sportbeoe-
fenaars. Ook de leeftijdsgrenzen zul-
len worden gedifferentieerd naarge-
lang de sportdiscipline en zelfs naar-
gelang de aard van de sportmanifes-
tatie.

Op het vlak van de gedeelde verant-
woordelijkheid dient de Vlaamse Ge-
meenschap binnen het Belgisch terri-
torium een grensoverschrijdende
coördinatie te voorzien.

Inzake de verplichtingen van de
sportfederaties op internationaal vlak
heeft de Minister erop gewezen dat
ter zake samenwerkingsovereenkom-
sten dienen te worden gesloten.

Het is uiteraard belangrijk dat de
sportfederaties, omwille van deze in-
ternationale connotatie, blijven be-
schikken over een eigen tuchtregle-
mentering. Daartoe is het belangrijk
dat de voorwaarden, opgelegd door
de Vlaamse Gemeenschap, worden
gerespecteerd.

In verband met de dopingcontrole
werd herhaaldelijk gewezen op de di-
verse tekortkomingen in de geldende
wettelijke en reglementaire bepalin-
gen, zoals deze concreet in de media
aan het licht werden gebracht naar
aanleiding van verscheidene rechtza-
ken. Dat is trouwens zeer recent nog
aan bod gekomen, toen wij met de
bespreking van dit decreet reeds wa-
ren begonnen.

Enkele leden van de Commissie stel-
den de vraag of het vastleggen van
een uniforme en sluitende lijst met
verboden produkten wenselijk is.
Het invoeren van het principe van
het onweerlegbaar vermoeden van
dopingpraktijken, in geval van ge-
bruik van een op deze lijst vermeld
produkt, zal volgens hen een grondi-
ge wijziging van de vigerende lijst
noodzakelijk maken. De huidige lijst
is zo omvangrijk dat de sportbeoefe-
naar bijna geen enkel geneesmiddel
meer kan innemen, zelfs niet wan-
neer dit medisch gezien verantwoord
is.
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Tijdens de algemene bespreking zijn
wij enigszins van het decreet afgewe-
ken en hebben wij verschillende mo-
gelijkheden onderzocht. Wij hebben
bijvoorbeeld niet aanvaard dat de
toegelaten hoeveelheden zouden
worden bepaald, teneinde deze om-
vangrijke lijst een beetje af te zwak-
ken. Derwijze kan een sportbeoefe-
naar, die een dergelijk produkt louter
om therapeutische redenen heeft in-
genomen, de mogelijkheid tot ver-
weer krijgt, waarmee bij de sanctio-
nering ook rekening dient te worden
gehouden.

De nieuwe lijst met verboden pro-
dukten zal worden vastgelegd in een
uitvoeringsbesluit op advies van de
Raad voor Medisch Verantwoorde
Sportbeoefening, evenals het vastleg-
gen van de lijst inzake mogelijke
schadelijke produkten en verdoeze-
lingsmiddelen. Bij het formuleren
van hun adviezen zullen deze deskun-
digen zich evenwel aan de decretale
bepalingen moeten houden, alsook
aan de principes, die in het samen-
werkingsakkoord werden omschre-
ven. Deze lijst zal dus veel meer om-
vatten dan de lijst van het Olympisch
Internationaal Comitee.

Met dit decreet wordt de bewijslast,
in hoofde van de controlerende in-
stanties, inzake overtredingen tegen
de lijst met verboden produkten, op-
geheven. De rechten van de verdedi-
ging dienen zeer uitdrukkelijk te wor-
den gevrijwaard. Talrijke procedure-
voorschriften werden daartoe in het
decreet opgenomen.

Uit de hoorzitting is gebleken dat di-
verse vertegenwoordigers de nood-
zaak van een sluitende en uniforme
dopinglijst, precies omwille van de
rechtszekerheid, hebben aange-
toond.

Over de wijze waarop de sanctione-
ring met betrekking tot dopingprak-
tijken dient te gebeuren, werd ge-
vraagd of deze sanctionering dient in
te gaan op het ogenblik van de vast-
stelling van een inbreuk. Een langdu-
rige discussie werd aan het al dan niet
onmiddellijk sanctioneren gewijd.
Tot slot werd ingezien dat daardoor
de rechten van de verdediging zou-
den worden geschonden, zoals be-
paald in artikel 6 van het Europees
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Verdrag van de Rechten van de
Mens. Het argument in verband met
de rechten van de verdediging was bij
het vastleggen van de decretale re-
gels, inzake de tuchtregeling en de
procedure, die daarbij moet worden
gevolgd, doorslaggevend.

De problemen inzake juridische af-
dwingbaarheid van de vigerende na-
tionale bepalingen zijn hoofdzakelijk
het gevolg van het niet of onvoldoen-
de respecteren van de rechten van de
verdediging. Nochtans heeft de Com-
missie zich ter zake niet op glad ijs
gewaagd.

Mijnheer de Voorzitter, ik zal kort
enkele artikelen, behandeld tijdens
de artikelsgewijze bespreking, herne-
men omdat zij belangrijk zijn voor
een goed begrip van dit ontwerp van
decreet.

Artikel 2 spint uit wat een sportver-
eniging is. Er werd voor geopteerd
om elke sportorga,nisatie,  met inbe-
grip van lokale Sportclubs, te be-
schouwen als een sportvereniging die
bijgevolg worden onderworpen aan
de decretale verplichtingen. Daartoe
behoort ook de tijdelijke sportvereni-
ging die bijvoorbeeld wordt opgericht
om éénmalig een sportmanifestatie,
zoals een wereldkampioenschap, te
organiseren.

Verder omvat het artikel definities
inzake dopingpraktij ken. Men onder-
scheidt drie delen : de actieve do-
pingpraktijk, het gebruik van niet op
de lijst voorkomende substanties en
middelen die schade veroorzaken en
het kunstmatig opvoeren van het ren-
dement van de prestaties van de
sportbeoefenaars beogen, en tenslot-
te het gebruik van middelen of sub-
stanties die zelf niet schadelijk hoe-
ven te zijn maar de in het eerste en
tweede deel vermelde middelen ver-
doezelen.

Artikel 3 heeft het over het toepas-
singsgebied van het decreet. Het de-
creet is toepasselijk op elke sport-
beoefenaar, sportbegeleider en
sportvereniging. Op de vraag of fit-
ness en body-building ook vallen on-
der de bepalingen van het decreet,
antwoordde de Minister bevestigend,
wat uitdrukkelijk in het verslag werd
vermeld zodanig dat dit punt niet
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meer ter discussie staat en geen on-
duidelijkheid meer ter zake heerst.

Artikel 5 en volgende betreffen ver-
plichtingen voor de sportverenigin-
gen. Deze dienen onder meer te zor-
gen voor een medisch verantwoorde
sportbeoefening. Een sportvereni-
ging kan, in uitvoering van de bepa-
lingen, de leeftijdszorgen bepalen
voor een medisch verantwoorde
sportbeoefening, rekening houdend
met het specifieke karakter van de
sportmanifestatie en de sportdiscipli-
nes.

Volgens artikel 6 moeten de sport-
verenigingen ter voorkoming van een
medisch niet-verantwoorde sport-
beoefening bepaalde taken vervul-
len, bij voorbeeld kadervorming, het
verstrekken van informatie en de or-
ganisatie van vormingsactiviteiten.
Kleine sportclubs kunnen hiervoor
een beroep doen op grotere sportfe-
deraties.

- De heer M. Olivier, Eerste Onder-
voorzitter, treedt als Voorzitter op

Artikel 10 is een cruciaal artikel om-
dat het handelt over de Raad voor
Medisch Verantwoorde Sportbeoefe-
ning. In de Raad onderscheidt men
drie commissies. Er is enige discussie
geweest over het feit of een bepaalde
sportfederatie of een bepaalde sport-
beoefening niet tegelijkertijd onder
verschillende commissies kon vallen.
De kans bestaat dat daardoor tegen-
strijdigheden ontstaan of dat dit tot
twee soorten van keuringsvoorwaar-
den aanleiding geeft. Hiervoor is uit-
drukkelijk de Raad voorzien. Er
moet advies aan de Raad worden ge-
geven en het is uiteraard de Raad die
de coördinatie moet waarnemen. Hij
moet er dus over waken dat geen aan
elkaar tegengestelde voorwaarden of
verplichtingen worden opgelegd.

Ik kom bij artikel 16 dat handelt over
de dopingcontrole, de controleartsen
en de laboratoria. Het kader is in het
decreet vervat. De invulling zal bij
de uitvoeringsbesluiten dienen te ge-
beuren. De Minister garandeert dat
ook hier de betrokken voorziene
structuur van advies zal worden ge-
volgd wanneer deze concrete stelsels

van manieren van controle, van pre-
cieze uitwerking zullen worden opge-
zet.

Voor de disciplinaire commissie en
voor de disciplinaire raad verwijs ik
naar het verslag. Wij moeten enkel
onthouden, zoals ik daarnet al zei,
dat de bestraffing van een sportbeoe-
fenaar doelbewust uit het strafrecht
is gehaald. Dit is niet zo ten aanzien
van de begeleider of de sportvereni-
ging. Wanneer zij strafrechtelijke be-
palingen overtreden blijven zij onder
het strafrecht vallen. Het is dus enkel
ten aanzien van de sportbeoefenaar
dat een verschoningsgrond, dat is de
techniek die wij hebben gebruikt,
werd voorzien. Het zijn dus de disci-
plinaire commissie en de disciplinaire
raad die instaan voor een beoorde-
ling van de inbreuk door de sport-
beoefenaar. Uiteraard dient men
zeer voorzichtig om te gaan met de
bevoegdheid om disciplinair op te
treden. Ook hier zullen de basisprin-
cipes via de uitvoeringsbesluiten
moeten worden verfijnd. In ant-
woord op een collega die waarschuw-
de voor al te erg disciplinair tucht-
rechterlijk optreden waar dit soms tot
een zwaardere sanctionering dan in
het strafrecht aanleiding zou kunnen
geven, zei de Minister dat de decreta-
le bepalingen minder zware discipli-
naire sancties zullen toelaten dan die
welke nu op basis van sommige inter-
nationale reglementen mogelijk zijn.

Artikel 19 handelt over de voorwaar-
den inzake leeftijdsgrenzen. Enkele
collega’s die het begrip medeverant-
woordelijkheid eerder situeren op
het vlak van de preventie wensen al-
leen de sportverenigingen de moge-
lijkheid te geven tot het nemen van
initiatieven bij het bepalen van de
leeftijdsgrenzen. Uit de discussie in
de Commissie is gebleken dat de
overheid ter zake subsidiair optreedt.
Het initiatief van die sportvereniging
is gegarandeerd en is voorzien in de
tekst van het decreet. Ten overstaan
van niet-meewillende sportverenigin-
gen zou het onverantwoord zijn om
hen deze verantwoordelijkheid te ge-
ven. Hierin heeft de Minister, die het
beleid inzake verantwoorde sport-
beoefening voert, een eigen verant-
woordelijkheid. Vandaar dat deze

amendementen in
werden aanvaard.

de Commissie niet

Ook voor de sportmedische keuring
geldt dezelfde regeling. Een amende-
ment werd ingediend met de bedoe-
ling de doelgroep voor wie de medi-
sche keuring decretaal verplicht
wordt gesteld te beperken, teneinde
de efficiëntie van de keuringen te ga-
randeren. In dit verband werd gewe-
zen op de problematische afbakening
tussen de recreatieve competitie en
de competitieve recreatie, naar de
realiteit van de sportbeoefening in
het kader van de vrijetijdsbesteding,
waar door sommige sporters soms
onverantwoorde risico’s worden ge-
nomen. Het is aldus onmogelijk in
het decreet de doelgroepen te beper-
ken. Bij de invulling van de decretale
basisprincipes inzake medische keu-
ring zal weliswaar rekening moeten
worden gehouden met de beoefende
sportdiscipline, het competitieniveau
en de leeftijd van de sportbeoefe-
naar.

Tenslotte wil ik nog even blijven stil-
staan bij de laatste artikelen van het
decreet. Er wordt uitdrukkelijk een
exhaustieve lijst opgenomen ter be-
scherming van de rechten van de ver-
dediging. De Executieve kan, na ad-
vies van de verschillende raden, spe-
cifieke sportverenigingen of sportfe-
deraties toelaten om zelf toezicht uit
te oefenen en na te gaan of de sport-
beoefening op een medisch verant-
woorde manier gebeurt. Om te kun-
nen worden erkend moeten de ver-
enigingen kunnen garanderen dat
een bepaalde reeks voorwaarden
worden vervuld en vooral dat maat-
regelen worden genomen ter be-
scherming van de rechten van de ver-
dediging.

In de artikelen 43 en 44 wordt be-
paald dat de sportbeoefenaar niet
meer strafrechtrlijk  kan worden ver-
volgd. Het feit dat bij decreet een
verschoningsgrond wordt ingevoerd
is een precedent. De overtreding
blijft strafbaar maar voor de betrok-
ken sportbeoefenaar geldt een ver-
schoningsgrond. Hij is niet strafbaar.
Zijn begeleider en zijn sportvereni-
ging kunnen echter wel worden ver-
volgd.
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De Commissie voor Welzijn en Ge-
zondheid heeft dit ontwerp goedge-
keurd met negen stemmen bij één
onthouding. Dit illustreert de grote
éénsgezindheid van de Commissie ter
zake. Ook de betrokken sector heeft
dit ontwerp van decreet positief
beoordeeld. Ik nodig de Raad der-
halve uit dit ontwerp goed te keuren.

Ik meen aldus de nieuwe benadering
van deze problematiek in dit decreet
te hebben onderstreept. Ik hoop dat
wij, na de goedkeuring van dit ont-
werp van decreet, niet te lang hoeven
te wachten op de uitvoeringsbeslui-
ten, zodat dit decreet spoedig kan
worden toegepast. (Applaus)

De Voorzitter : Minister Weckx
heeft het woord.

Minister H. Weckx (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, het ontwerp inzake medisch
verantwoorde sportbeoefening dat
wij vandaag bespreken heeft ruime
weerklank gevonden in de betrokken
milieus. Voor zover nodig hebben re-
cente incidenten de nood aan een
vernieuwde en gecoördineerde wet-
telijke regeling voor iedereen duide-
lijk gemaakt en de laatste aarzelingen
weggenomen.

Als ik de maatschappelijke relevantie
van dit ontwerp zou pogen te ver-
woorden, dan zou ik zeggen dat deze
decretale regeling vooral de sport en
de medisch verantwoorde sportbeoe-
fening ernstig opneemt. Het is in on-
ze parlementaire geschiedenis nog
niet te vaak voorgekomen dat sport
en sportbeoefening als een belangrij-
ke activiteit in onze samenleving wor-
den benaderd, met een volwaardige
reglementering.

De ontwikkeling van de sportbeoefe-
ning in de laatste decennia maakt een
volwassen benadering ervan meer
dan noodzakelijk. Sportbeoefening
wordt, na jaren aandringen, door de
meerderheid van onze bevolking ge-
zien als een positieve bijdrage tot de
volksgezondheid. Het aantal actieve
sportbeoefenaars is dan ook enorm
toegenomen. Daarnaast  is  er  de
steeds verder gaande professionalise-
ring van de topsport. Al deze ontwik-
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kelingen pleiten ervoor om dit maat-
schappelijk fenomeen naar waarde te
schatten en er een decretaal kader
aan te geven dat in staat is met de
geëigende problemen om te gaan.
Dit ontwerp wil voor het medisch as-
pect van de sportbeoefening dit vol-
waardig decretaal kader scheppen.

De gezondheid van onze sportbeoe-
fenaars in al haar aspecten is een te
waardevol goed om het nog langer
op een amateuristische wijze te bena-
deren. Deze uitspraak doet niets af
aan de verdiensten van de talloze be-
stuursleden en vrijwilligers die zich
op onbaatzuchtige wijze inzetten om
verenigingen leefbaar te. houden en
aldus vooral jongeren de kans te ge-
ven op sociale en sportieve ontplooi-
ing. De uitdaging van dit decreet is
wel deze onbaatzuchtige inzet te ka-
naliseren op een medisch verant-
woorde wijze.

Meteen komen we op het spoor van
een ander belangrijk kenmerk van dit
decreet. Ik zou het evenwicht willen
noemen. Evenwicht is de niet uitge-
sproken grondstroom doorheen deze
tekst. Dit evenwicht komt op de eer-
ste plaats tot uiting in een zorgvuldig
uitgekiende verdeling van de verant-
woordelijkheden tussen sportbeoefe-
naars, sportverenigingen en de over-
heid. Ook uit de commissiebespre-
kingen is gebleken dat deze taakver-
deling een zorg is waarover de com-
missieleden geruststelling wensen.
Evenwicht is er ook tussen de aan-
dacht die besteed wordt aan preven-
tie van sportongevallen en voorko-
ming van dopinggebruik enerzijds en
de sanctionering voor overtredingen
of het tekort aan verantwoordelijk-
heidszin anderzijds. Evenwicht ten-
slotte is er eveneens tussen het disci-
plinaire systeem en de rechten van
de verdediging. Toch, waarde colle-
ga’s, wens ik dit ontwerp geen com-
promis te noemen, wat niet wil zeg-
gen dat ik een compromis als een
vorm van onzindelijk bestuur be-
schouw. Het compromis is - zeker
in het politieke milieu - een noodza-
kelijk instrument dat bestuur en be-
leid levenskansen biedt.

Het ontwerp van decreet inzake me-
disch verantwoorde sportbeoefening
is echter meer dan dat. Het is een
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synthese, zonder toegevingen aan be-
langen- of pressiegroepen. Als syn-
these overstijgt het de bestaande te-
genstellingen en bezit het een meer-
waarde ten opzichte van elke afzon-
derlijke of eenzijdige regeling.

Dit ontwerp kan ook op een andere
wijze benaderd worden. De bestaan-
de wettelijke regelingen in de me-
disch verantwoorde sportbeoefening
waren hoofdzakelijk repressief. Er
werd een beroep gedaan op de straf-
wet om de doping te bestrijden, en
zowel de uitwassen in de bokssport
als het wielrennen tegen te gaan. In
tegenstelling met de tot nu toe be-
staande wettelijke regeling is het ont-
werp dat wij vandaag bespreken een
evenwichtig geheel waarin preventie,
begeleiding en sanctionering op een
geïntegreerde wijze samengebracht
worden.

Het onderdeel over de preventie
beoogt in eerste instantie een menta-
liteitswijziging. Deze benadering
moet enerzijds de onterechte angst
voor sportbeoefening wegnemen,
maar anderzijds ook de grenzen trek-
ken waarbinnen sportbeoefening nog
medisch verantwoord is. Een wijzi-
ging van de mentaliteit, ondersteund
door informatie en kadervorming,
moet uiteindelijk tot positieve ge-
dragsverandering leiden. Het zou
verwaand zijn te menen dat deze op-
dracht door de overheid alleen kan
worden gedragen. Hier ligt een taak
voor sportleraren, trainers, artsen en
sportverenigingen.

De begeleiding van sportbeoefenaars
laat nog veel te wensen over. Zeker
als jonge talenten worden opgejaagd
door een geobsedeerde omgeving
kan de sportbeoefening medisch on-
verantwoord worden. Een omgeving
die beloftevolle jongeren onder een
constante fysieke en psychische druk
zet, is geen geschikte voedingsbodem
voor sportief talent.

Waarde collega’s, dit is geen wereld-
vreemd ontwerp. Het heeft raakpun-
ten met onszelf of met onze directe
omgeving, nu sportbeoefening alle-
daags is geworden. Deze directe be-
trokkenheid kwam ook tot uiting bij
alle leden van de Commissie voor
Welzijn en Gezondheid. Ik maak
graag van de gelegenheid gebruik om
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ieders bijdrage in de besprekingen
naar waarde te schatten. Het gebeurt
niet alle dagen dat meerderheid en
oppositie, over de grenzen van hun
politieke meningsverschillen heen,
akkoord gaan over de meeste .uit-
gangspunten van een beleid en een
decretale tekst die hieraan vorm en
inhoud wenst te geven. De discussies
in de Commissie hebben zich dan ook
hoofdzakelijk toegespitst op het on-
derzoek of de decretale bepalingen
wel tegemoet kwamen aan de be-
kommernissen die door de verschil-
lende fracties werden gedeeld.

Ik meen dan ook dat het gepast is
mijn collega’s uit de Commissie te
danken voor de diepgaande vragen
die blijk gaven van een grote kennis
en deskundigheid. Deze vragen heb-
ben mij en de Commissie verplicht
bij elke bepaling precies na te gaan
of en hoe de bedoeling in de teksten
werd gerealiseerd. De noodzakelijke
tekstwijzigingen werden, via amen-
dementen, meestal in consensus aan-
gebracht. Dat hun aantal eerder be-
perkt is gebleven, heeft vooral te ma-
ken met de uitstekende voorberei-
ding, het diepgaand overleg en de rij-
pingstijd die dit ontwerp-decreet
heeft mogen doormaken.

Ook de hoorzitting met vertegen-
woordigers van belangrijke sportver-
enigingen en federaties was een ver-
helderende en waardevolle bijdrage.
Ik stel er prijs op de heer Denys, die
zo’n hoorzitting voorstelde, te dan-
ken voor zijn initiatief.

Het heeft, waar nodig, het inzicht
van de commissieleden verscherpt en
was voldoende geruststellend om de
bespreking in alle sereniteit te kun-
nen voeren.

De drie krachtlijnen - integratie,
responsabilisering en depenalisering
- van het decreet inzake medisch
verantwoorde sportbeoefening wor-
den door alle betrokkenen onder-
schreven. De dissonanten die bij de
eerste bekendmaking van dit decreta-
le initiatief weerklonken waren veel-
eer ingegeven door de omvang van
het ontwerp dan door de inhoud van
de bepalingen. Zij zijn dan ook lang-
zaam weggeëbd naarmate het inzicht
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in de mogelijkheden
gen is toegenomen.

en de bedoelin-

Waarde collega’s, ik sta erop om
naast de commissieleden, ook de
heer Walter Peeters, voorzitter van
de Commissie voor Welzijn en Ge-
zondheid en de verslaggever, me-
vrouw Trees Merckx, van harte te
feliciteren voor hun deskundig en
adequaat optreden bij de bespreking
en de verslaggeving van dit ontwerp-
decreet. Hun voorafgaande studie en
de nauwgezette opvolging van de be-
sprekingen hebben de kwaliteit van
onze werkzaamheden op een hoog
peil gebracht. Ik dank hen voor hun
onontbeerlijke bijdrage.

Als u morgen of overmorgen uw
goedkeuring hecht aan deze decreta-
le tekst dan is het mijn innige overtui-
ging dat de Vlaamse Raad uitstekend
wetgevend werk heeft verricht. De
bal wordt dan door de decreetgever
doorgespeeld naar de sportverenigin-
gen en de Executieve. Althans wat
de Executieve betreft is er sprake van
tijdsdruk. De tijd is rijp en de ver-
wachtingen in de betrokken milieus
zijn hooggespannen. De hoop leeft
inderdaad dat ten spoedigste uitvoe-
ring wordt gegeven aan de bepalin-
gen van dit decreet. Ik zal van mijn
kant niets onverlet laten om binnen
een zestal weken de Raad voor Me-
disch Verantwoorde Sportbeoefening
op te richten. Ik wil aan deze Raad
van bij zijn installatie al advies vragen
over een eerste trein uitvoeringsbe-
sluiten zodat nog vóór het zomerre-
ces een aantal belangrijke onderde-
len van het decreet operationeel zijn.
(Applaus)

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, in de eer-
ste plaats wens ik mevrouw Merckx
te feliciteren met haar correct en zeer
uitgebreid verslag.

Mijnheer de Voorzitter, ik stel mij
toch vragen in verband met de proce-
dure. Mevrouw Merckx heeft op een
uitstekende wijze de bedoelingen van
het decreet toegelicht en ik vraag mij
af of het noodzakelijk is dat de Minis-
ter dat nog eens doet. Ik heb er geen
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enkel bezwaar tegen dat de Minister
een uiteenzetting houdt, maar de
vlotheid en de beknoptheid van en
de interesse voor ons debat lijden
daaronder. Ik vind dat wij dat in het
Bureau eens moeten bespreken. Of-
wel licht de verslaggever de bedoelin-
gen van het decreet toe, ofwel doet
de Minister het, daar heb ik geen en-
kel probleem mee, maar overlappin-
gen zijn niet bevorderlijk voor de
spankracht van het debat in Openba-
re Vergadering.

De Voorzitter : Mijnheer Denys, als
ik het goed begrijp zal u zich beper-
ken tot een korte uiteenzetting, zoda-
nig dat de spankracht van het debat
wordt vergroot.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, u weet dat ik er altijd
naar streef om krachtig en beknopt
op te treden.

Mijnheer de Voorzitter, collega’s, de
heer Verhaegen staat in de Vlaamse
Raad bekend als voorstander van het
invoeren van een reflectieperiode.
Tot dusver kon ik hem niet bijtreden
omdat ik pleit voor een éénkamer-
stelsel, voor vlug en hard werk, maar
ik moet eerlijk zeggen dat ik met dit
ontwerp van decreet een beetje van
mening ben veranderd. Ik stel vast
dat de tijd waarin de echte inhoud
van een ontwerp doorsijpelt naar de
basis langer duurt dan wij vermoe-
den. Het is merkwaardig hoe weinig
de echte inhoud van het decreet be-
kend is bij de sportbonden en bij de
sportbeoefenaars zelf. In de beginfa-
se stond iedereen positief tegenover
het ontwerp omdat men in wezen
slechts één aspect ervan kende, na-
melijk het meest sympathieke waar
uiteindelijk iedereen voorstander van
is, namelijk het depenaliseren van
het dopinggebruik. Dat was het enige
waar de sportbonden echt weet van
hadden. De andere discussies, bij-
voorbeeld over het onderscheid tus-
sen recreatie en competitiesport,
over de exacte taak van de bonden
en de rol van de overheid, over de
al of niet eenvormigheid bij controles
en bestraffing, over het probleem van
de voorlopige schorsing en de papie-
ren rompslomp die verbonden is aan
een nieuwe aanpak, werden door de
sportbonden zelfs niet vermoed. Het
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is pas na de hoorzitting in de Com-
missie, na de diverse persconferen-
ties die werden gehouden en na het
debat op de televisie, dat federaties
en sportbeoefenaars hebben ingezien
dat het debat over de medisch verant-
woorde sportbeoefening, de doping-
controle en de bestraffing in de sport,
ver van uitgepraat is. Ik ervaar zelfs
een negatieve evolutie. Hoe meer wij
erover praten met de mensen aan de
basis en met degenen die sportmani-
festaties organiseren, hoe meer kri-
tiek wij horen en hoe meer afstand
er wordt genomen van het voorlig-
gend ontwerp van decreet. Hoe meer
afstand de PW neemt van het de-
creet, hoe meer wij geloven in ons
eigen alternatief.

Mijnheer de Minister, wij hebben ons
in de Commissie onthouden. Wij zul-
len met onze fractie donderdag over
dit ontwerp beraadslagen, maar ik
persoonlijk krijg meer en meer de
neiging om tegen te stemmen. Inder-
daad, bij de vergelijking tussen de
positieve en de negatieve aspecten
van het decreet begint de balans
steeds verder naar het negatieve over
te hellen. Om een goed evenwicht te
bewaren zal ik de voor- en nadelen
van dit ontwerp van decreet op een
rijtje zetten. Zoals wij in de Commis-
sie op een constructieve wijze het de-
bat hebben gevoerd, doen wij dat
hier ook en daarom vermeld ik eerst
de punten die voor ons bijzonder po-
sitief en waardevol zijn.

De juridische discussie centreert zich
rond twee belangrijke discussiepun-
ten : heeft de Vlaamse Gemeenschap
bevoegdheid om te depenaliseren en
kan een administratief bestuur een
tuchtrechtelijk orgaan organiseren ?
Ik feliciteer de Minister en zijn juri-
disch adviseur. De bevoegdheid van
de Gemeenschap inzake depenalisa-
tie was voor ons in de beginfase niet
zeer duidelijk. Nu wordt er terecht
opgemerkt dat de decreetgever be-
voegd is voor de niet-naleving van
een bepaling van decreet, straffen
vast te leggen binnen het kader van
Boek 1 van het strafwetboek. De de-
creetgever kan aldus geen nieuwe
straffen uitvinden maar kan binnen
de materies waarvoor hij bevoegd is
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straffen toepassen. Daaruit besluit u
terecht dat wanneer de decreetgever
straffen mag vastleggen, hij ook be-
voegd is om in bepaalde gevallen ver-
schoningsgronden te bepalen. Dit is
een spitsvondigheid, maar het is vol-
gens mij tevens de correcte toepas-
sing.

Een tweede positief punt is de tucht-
regeling die door het administratief
bestuur wordt georganiseerd. U hebt
terecht de tegenstelling opgemerkt
inzake het advies van de Raad van
State, enerzijds afdeling wetgeving
en anderzijds afdeling administratie.
Volgens de afdeling wetgeving kan
een administratief bestuur geen
tuchtprocedure uitvaardigen met be-
trekking tot de uitoefening van be-
roepswerkzaamheden, omdat vol-
gens artikel 92 van de Grondwet dit
enkel zou toebehoren aan hoven en
rechtbanken. Zowel arresten van het
Hof van Cassatie als de afdeling ad-
ministratie van de Raad van State
wijzen erop dat dit artikel niet van
toepassing is voor de tuchtspraken.
Wij vinden het positief dat de Minis-
ter op basis daarvan in het decreet
zowel de depenalisering als een eigen
tuchtregelingsorganisme tot stand
heeft gebracht.

Mijnheer de Minister, na lang onder-
zoek en na vele gesprekken met be-
trokkenen op het terrein vinden wij
dit slechts het enige positieve ele-
ment in het decreet. Het betekent
niet dat geen andere zaken op een
positieve manier kunnen worden ge-
realiseerd, maar die elementen zijn
zo vaag omschreven dat men er uit-
eindelijk alle kanten mee uitkan. U
hebt de nieuwe CVP-slogan even-
wicht gebruikt. Met deze slogan kan
u alle richtingen uit. Het is geen ka-
derdecreet maar een windmolende-
creet.  U hanteert de tekst al naarge-
lang de windrichting. U verwijst ook
alles door naar uitvoeringsbesluiten.
Op die manier kan u iedereen gelijk
geven en geeft u ook iedereen gelijk,
over welke discussiepunten het ook
gaat. Het probleem is dat bij de be-
spreking van dit ontwerp van decreet
niemand weet of hij met zijn stand-
punt gelijk heeft en uiteindelijk blijft
iedereen zich afvragen wat er van zal
terugkomen als de uitvoeringsbeslui-

ten zullen worden gerealiseerd. Ik il-
lustreer dit met enkele voorbeelden.

Zo verplicht u iedere vereniging om
alle activiteiten mee te delen aan de
administratie. Toch beweert u dat via
de uitvoeringsbesluiten niemand
méér rompslomp zal kennen dan dit
vandaag het geval is. Enerzijds voert
u dus een verplichting in en ander-
zijds gaat u ervan uit dat alles veel
eenvoudiger zal worden. Volgens mij
is dat een contradictie.

In verband met de sanctionering zegt
u dat er eenvormigheid wordt nage-
streefd. Toch laat u bijvoorbeeld toe
dat de voetbalbond in eigen schoot
sancties oplegt en de ervaring leert
ons dat die sancties veel lager zijn
dan deze voor een zelfde dopingver-
grijp bij de atletiekbond. Op welke
manier zal u de eenvormigheid reali-
seren als u toch toelaat dat de bonden
zelf op de hun geëigende wijze kun-
nen bestraffen ?

Ander voorbeeld : u beweert de me-
dische controle, de keuring, de pre-
ventie, efficiënter te maken maar u
wil voor de wielertoeristen ouder dan
veertig jaar dezelfde medische keu-
ring opleggen als voor de wielerprofs
omdat u geen onderscheid wil maken
tussen recreatie en competitie. U
maakt alleen een onderscheid tussen
risicogroepen en -sporten. Wieler-
sport beschouwt u als een risicopost
en de veertigjarigen als een risico-
groep. Welnu, of men nu wielertoe-
rist is of wielerprof, men zal dezelfde
verplichtingen opgelegd krijgen. Dat
stoort mij enorm. Ik meen dat daar-
over uitsluitsel moet worden gegeven
op het ogenblik dat het decreet hier
wordt goedgekeurd. Ik ben het er-
mee eens dat in dit kaderdecreet niet
alles moet worden voorzien maar er
schuilt een zekere filosofie achter een
bepaald ontwerp en die moet worden
nagestreefd. Die filosofie vind ik in
het huidig ontwerp niet terug.

Collega’s, onze fractie houdt van dui-
delijkheid. Zeker in een dossier zoals
dit dat niet partijpolitiek gebonden
is, een dossier dat in feite een grote
consensus zou moeten kennen, willen
wij duidelijkheid. Daarom hebben
wij voor de moeilijke punten een ei-
gen alternatief uitgewerkt, alternatief
dat wij niet via een eigen voorstel van
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decreet willen introduceren maar wel
via eigen amendementen. Dit alter-
natief heeft volgende uitgangspun-
ten : ten eerste, er moet meer duide-
lijkheid en eenvormigheid worden
nagestreefd ; ten tweede, er moet ab-
solute voorrang worden gegeven aan
een eerlijke en gezonde sportethiek ;
ten derde, er mag geen nieuwe admi-
nistratieve rompslomp en geen over-
heidsbetutteling komen ; ten vierde,
er moet worden gestreefd naar meer
doeltreffendheid in de aanpak. Colle-
ga’s, laat mij toe deze vier uitgangs-
punten te illustreren met specifieke
artikelen voorkomend in het ontwerp
van decreet.

Meer duidelijkheid en eenvormig-
heid : één van de zware problemen
in verband met doping bestaat in het
verschil van controle en bestraffing.
De moeilijkheden met betrekking tot
de zaak-De Bie hebben gedeeltelijk
te maken met de verschillende proce-
dures die door de Vlaamse adminis-
tratie en door de BWB werden ge-
hanteerd. Naar aanleiding van een
recente uitlating van de atleet des-
ruelles tijdens het televisieprogram-
ma De Sportshow konden wij consta-
teren dat hij zich heel apatisch opstel-
de ten opzichte van gans de doping-
problematiek. Hij ging ervan uit dat
de atleten veel meer worden gesanc-
tioneerd voor hetzelfde dopingver-
grijp dan bijvoorbeeld een voetbal-
ler. De verschillende manieren van
bestraffing en controle zijn dus nefast
voor een goede aanpak. Het gevolg
is een gebrek aan uniformiteit. U
weet allemaal dat soms de bonden
controleren en soms de overheid. De
ene bond sanctioneert streng, de an-
dere probeert de bestraffing te mini-
maliseren. Er zijn geen twee moge-
lijkheden om deze situatie te veran-
deren. Alleen een duidelijk onder-
scheid tussen de taken van de bonden
en de rol van de overheid, de Vlaam-
se administratie, kan duidelijkheid
brengen en een einde maken aan de
huidige verwarring.

Mijnheer de Minister, uw decreet
laat alles open. Het laat toe dat in de
toekomst zowel de sportbonden en
sportfederaties, als de disciplinaire
commissie van de overheid sanctio-

neren. Er is geen duidelijke
ning van de bevoegdheden.

Ook bij de preventie is het niet dui-
delijk dat de federaties inspraak kun-
nen krijgen bij de vastlegging van de
leeftijdsgrens. De PVV is van oor-
deel dat de federaties inzake preven-
tie een zo groot mogelijke verant-
woordelijkheid moeten krijgen. On-
der preventie verstaan wij de infor-
matie, de medische keuring en de
leeftijdsgrens. Deze drie punten zijn
zeer belangrijk bij de preventieve
aanpak. De PVV vindt dat de bon-
den hier op een maximale wijze ver-
antwoordelijkheid moeten krijgen.

Bij de controle en de sanctionering is
er maar één mogelijkheid om eenvor-
migheid te bereiken, namelijk dat de
overheid optreedt, dat de Vlaamse
administratie beslist en de controle
organiseert. De PVV is het dus niet
eens met de mogelijkheid die de Mi-
nister inbouwt, en waarbij zowel de
bonden als de disciplinaire raad kun-
nen sanctioneren. Wij pleiten voor
één enkel orgaan, een onafhankelijke
sporttuchtraad. Ik heb gelezen dat de
voorzitter van de wielrijdersbond, de
heer Devuyst, ook sprak over een
dergelijk orgaan. Hij noemt het een
sportrechtbank. Het mag uiteraard
geen rechtbank zijn, want dan belan-
den wij opneiuw in de sfeer van het
strafrecht. Het moet een sporttucht-
raad zijn. Wij wensen dat de straf-
maat op dezelfde wijze zou worden
bepaald voor alle sportbeoefenaars,
voor alle sporttakken, voor alle fede-
raties. Dit is de enige manier om uit
de huidige poespas te geraken. Het
decreet van Minister Weckx biedt
hiervoor echter geen oplossing. Voor
deze onafhankelijke sporttuchtraad
hebben wij gekozen voor twee ka-
mers, met vertegenwoordigers uit de
sport zelf, iemand van het Belgisch
Olympisch Comité, een vertegen-
woordiger van een Vlaamse sportfe-
deratie, een erkende sportarts en ie-
mand uit de Vlaamse administratie
met een juridische vorming, ten ein-
de weerstand te kunnen bieden aan
de advocaten die de sportmannen
zouden vergezellen. Alleen op die
manier zal de kleine sportman niet
zwaarder worden gestraft dan de gro-
te verdette, en zal men in de voetbal
niet minder zwaar worden gestraft

dan in de atletiek. Zonder deze onaf-
hankelijke tuchtraad zullen een aan-
tal zaken steeds weer worden ontdo-
ken of omzeild.

Minister H. Weckx : Mijnheer De-
nys, eigenlijk staan wij niet zover van
elkaar. De hoofdregel van het de-
creet voorziet in de oprichting van
een disciplinaire commissie en een
disciplinaire raad, in de bepaling van
de strafmaat, de procedure en de
rechten van de verdediging. Een an-
der artikel bepaalt de voorwaarden
waaraan dat een sportfederatie of
een sportbond moeten voldoen om
door de Executieve te worden erkend
teneinde zelf, via een commissie en
beroepsinstantie, dezelfde procedu-
res, straffen en rechten van de verde-
diging te organiseren wanneer de
voorwaarden niet zouden worden na-
geleefd. De Executieve kan deze er-
kenning te allen tijde terug intrek-
ken. Wij staan hier dus niet zo ver
van elkaar. U is alleen van oordeel
dat deze subsidiaire mogelijkheid uit
het decreet moet verdwijnen. Over
dit meningsverschil hebben wij in de
Commissie zeer lang gepraat.

De heer A. Denys : Ik heb gezegd
dat Minister Weckx geen kaderde-
creet  invoert maar wel een windmo-
lendecreet. Hij past zich aan : als hij
staat tegenover bijvoorbeeld de voet-
balbond, die zijn sanctioneringssys-
teem wil behouden, zegt hij dat de
mogelijkheid daartoe bestaat ; als hij
staat tegenover mij die ervoor pleit
dat alle sportfederaties op dezelfde
wijze moeten worden behandeld,
spreekt hij over een mogelijkheid in
subsidiaire orde.

Minister H. Weckx : Wat u zegt, is
intellectueel niet helemaal correct.
De hoofdregel staat in het decreet.
De voetbalbond zal geen eigen sys-
teem kunnen opzetten maar zal al-
leen de erkenning kunnen bekomen
indien hij ons systeem aanvaardt.

De heer A. Denys : Mijnheer de Mi-
nister, u hebt duidelijk gezegd dat u
de bonden verder wil laten responsa-
biliseren inzake sanctionering. Wat u
ook beweert, de praktijk zal uitwij-
zen dat u niet zal tornen aan een
bond, zoals de voetbalbond.

De enige manier om te komen tot
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een correcte toepassing waarbij de
sporters - een kleine of een grote
sportvedette, behorend tot een klei-
ne of een grote bond - op dezelfde
wijze voor eenzelfde vergrijp worden
gestraft en gesanctioneerd, is de op-
richting van wat wij noemen een on-
afhankelijke sporttuchtraad. De mo-
gelijkheid om de bonden zelf te laten
sanctioneren mag niet, zelfs niet in
subsidiaire orde, worden opengela-
ten.

De heer W. Peeters
mansgesprek.

: Dit is een dove-

De heer J. Devolder : (Onverstaan-
baar)

De vraag is in hoever de betrokkene
dit wist. Ik heb de indruk dat ze nu
reeds vrijgesproken wordt. Ik weet
dat bij hetzelfde homeopatisch pro-
dukt, dat genoemd wordt, op dokter-
voorschrift ook dit ander produkt is
toegevoegd.

Ik meen dan ook dat mijn fractie-
voorzitter gelijk heeft en dat dit de-
creet windmolenpolitiek kan worden
genoemd.

Waarom pleit men onschuldig in een
dergelijk geval ? Ik heb geen namen
genoemd maar iedereen weet waar-
over ik spreek. Volgens mij bestaat
er 50 ten honderd kans dat de betrok-
kene schuldig is.

De heer A. Denys : Ik dank u, colle-
ga, omdat u me gelijk geeft.

De heer W. Peeters : Aan het voor-
beeld van de heer Devolder doet uw
constructie niets af, mijnheer Denys.
Ik vind het jammer dat in Openbare
Vergadering hetzelfde dovemansge-
sprek wordt gevoerd.

Het is al te duidelijk dat de wijze
waarop de dopingcontrole wordt
georganiseerd niet wordt overgelaten
aan de willekeur van de sportfedera-
ties maar dat in dit decreet de struc-
turen en procedures worden inge-
bouwd bij besluit van de Executieve
en na dialoog met de betrokken en
ter zake deskundige federaties. Er
kan aldus op geen enkele manier
sprake zijn van discriminatie.
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Deze responsabiliserende constructie
biedt veel meer waarborgen dan de
eerder gerechtelijke constructie die u
voorstelt.

De heer A. Denys : Mijnheer Pee-
ters, wat u nu zegt, is iets totaal an-
ders dan wat is gezegd in het televi-
siedebat. De heer Rogge heeft ge-
zegd dat de bonden zelf kunnen blij-
ven sanctioneren. Ik heb u noch Mi-
nister Weckx dit horen weerleggen.
Ik wacht af wat de praktijk zal uitwij-
zen maar de enige manier om zeker-
heid te hebben - als u toch instemt
met mijn uitgangspunt, mijnheer
Peeters - is ons amendement goed
te keuren. Dat is geen evenwichtsoe-
fening.

De heer W. Peeters : Het gaat over
de grondfilosofie van het decreet. Als
u uw constructie aanhoudt, spreek
dan niet meer over responsabiliseren
en depenaliseren.

De heer A. Denys : Wij vragen res-
ponsabilisering inzake preventie, niet
inzake controle of sanctioneren.

De heer W. Peeters : Anti-doping is
ook preventie.

De heer A. Denys : Er waren ook
meningsverschillen over het feit dat
de eerlijke sportethiek voorrang
moet krijgen op al het andere. Eén
van de meest gevoelige punten is de-
zelfde wijze van controleren en sanc-
tioneren bij grote of kleine sport-
beoefenaars en bij grote - of kleine
sportverenigingen.

Wat moet er gebeuren wanneer een
sportbeoefenaar wordt betrapt op
doping ? Wat gebeurt er wanneer de
sportman of -vrouw fraudeert bij con-
trole ? Eender welke procedure
duurt immers gemiddeld drie maan-
den en er moet een moeilijke keuze
worden gemaakt. Enerzijds is er de
onzekerheid van schuld of onschuld,
anderzijds is er het feit dat de betref-
fende sportbeoefenaar nog een
maand  aan  competitiesport kan
doen, met andere woorden nog een
maand aan concurrentievervalsing
kan doen.

Dit kan gebeuren tijdens belangrijke
periodes. De maand april bijvoor-
beeld is de maand van de wielerklas-
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siekers. Een renner kan op doping
worden betrapt bij de eerste wie-
lerklassieker, maar kan toch nog ver-
der meedoen in de volgende compe-
tities. Hetzelfde kan zich voordoen
bij belangrijke voetbalmatchen of bij
atletiekmeetings.

Het voorstel van de PVV om de
voorlopige schorsing onmiddellijk te
laten ingaan werd in de Commissie
verworpen. Ik vraag echter deze me-
ning te herzien, omdat de problemen
nu veel groter zijn.

Wat gebeurt er met de ploeg, waarin
één voetbalspeler die op doping werd
betrapt en in afwachting van de defi-
nitieve uitspraak nog verder kan spe-
len ? Wanneer de doping wordt be-
vestigd kan men immers nadien de
titel niet meer ontnemen, vermits het
om een team-sport gaat. Op welke
wijze zal men de speler sanctioneren
wanneer het vermoeden van schuld
wordt bevestigd bij de definitieve uit-
spraak ?

De sportethiek moet voorrang krij-
gen op al het andere. Minister Weckx
en de heer Walter Peeters aanvaar-
den het vermoeden van schuld bij een
positieve controle. Dit is een tegen-
strijdigheid, want wanneer men een
vermoeden van schuld aanvaardt,
dan is het ook logisch dat de voorlo-
pige schorsing onmiddellijk intreedt.
Deze discussie moet grondig worden
gevoerd tijdens de artikelsgewijze be-
spreking. Indien dit niet gebeurt zul-
len we later met te veel problemen
worden geconfronteerd.

Volgens de PVV mag er geen nieuwe
rompslomp, papierwinker of betutte-
ling ontstaan.

- De heer L. Vanvelthoven, Voorzit-
ter, treedt opnieuw als Voorzitter
OP

Vanuit haar praktijkervaring bij de
turnfederaties heeft mevrouw Maxi-
mus aangetoond dat wanneer de
tekst van dit decreet wordt gevolgd,
de meer dan één miljoen sportactivi-
teiten die per jaar door de 15.000
Vlaamse sportverenigingen worden
georganiseerd, allemaal zullen moe-
ten worden geregistreerd en doorge-
geven aan de Vlaamse administratie.
Als hierdoor geen administratieve
rompslomp of papierwinkel wordt
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begrijp ik er niets

Collega Peeters, sta mij toe mijn ge-
dachtengang te beëindigen ; straks
krijgt u immers de kans om u te ver-
dedigen.

Een tweede voorbeeld van romp-
slomp is het creëren van een groot
aantal nieuwe commissies. Inder-
daad, indien de uitvoering zal gebeu-
ren zoals voorzien, zullen er meer
dan 200 nieuwe commissies worden
gecreëerd. Ik herhaal het : indien de
uitvoering op die manier zal gebeu-
ren, zal er een nooit gekende, nooit
geziene rompslomp in de sportwereld
ontstaan, wat tot een gebrek aan
doeltreffendheid in de aanpak zal lei-
den.

Dit brengt mij trouwens tot een vol-
gende punt, met name de doeltref-
fendheid in de aanpak.

De Minister heeft zelf gesteld dat
men iedereen op dezelfde wijze wil
aanpakken en controleren. Ik meen
dat, indien men de zovele recreatie-
ve- en competitiesporters op dezelfde
wijze zal aanpakken, men nooit tot
een doeltreffende aanpak zal komen.
Mijns inziens is dit één van de grote
lacunes, één van de verkeerde uit-
gangspunten van het ontwerp van de-
creet. Men moet immers de moed
hebben om zich doelgericht tot de
groepen, waarvan wij weten dat zij
het meest doping gebruiken, te wen-
den. Indien men dit niet doet, dan is
het alsof men met een zwaar kanon
naar de mussen schiet, terwijl daar-
entegen de echte roofvogels kunnen
ontwijken. Collega’s, dit is, naar mijn
gevoelen, wat er zal gebeuren indien
men de voorgestelde filosofie toe-
past.

Een tweede aspect van de doeltref-
fendheid in de aanpak is het pro-
bleem van de eenvormigheid van de
lijsten. Collega Devolder heeft op dat
vlak reeds verschillende malen geïn-
terpelleerd. Het verheugt ons dan
ook dat uiteindelijk, na tien jaar re-
gionalisering van deze materie, een
eerste stap wordt gezet om te praten
met de collega’s van het Waals Ge-
west en van de Franse Gemeenschap,
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teneinde tot eenvormige lijsten te ko-
men. (Onderbreking door Minister
H. Weckx)

Mijnheer de Minister, u mag niet te
euforisch worden !

Minister H. Weckx : Mijnheer De-
nys, ik word niet euforisch ; ik zeg
alleen dat u mij daar geen lijst moet
van vragen. Ik heb immers de inspan-
ning gedaan om met de Duitse en
met de Franstalige collega’s geduren-
de maanden overleg te plegen. Het
is trouwens op die manier dat het
samenwerkingsakkoord tot stand is
gekomen. U moet de zaken niet op
hun kop zetten !

De heer A. Denys : Ik maak u geen
rechtstreeks verwijt, mijnheer de Mi-
nister. Toch wijs ik erop dat dit maar
één aspect van de zaak is.

De heer Devolder heeft er reeds ver-
scheidene malen op gewezen dat er
niet alleen eenvormigheid inzake de
lijsten moet zijn, maar ook inzake het
optreden. Inderdaad, u weet toch dat
wanneer er een match Anderlecht -
Club Brugge wordt gespeeld en dat
die match in het Brusselse Gewest
plaatsheeft, waarbij dus een Brussel-
se Club tegen een Vlaamse Club -
Club Brugge - speelt, de spelers van
Club Brugge kunnen worden gecon-
troleerd en gesanctioneerd, terwijl
dit niet het geval is voor de spelers
van Anderlecht. Dat is de situatie zo-
als hij thans bestaat.

Collega’s, het lijkt misschien lach-
wekkend, maar indien men inzake
aanpak geloofwaardig wil zijn, dan
moet er niet alleen éénvormigheid in-
zake lijsten zijn, maar ook in het op-
treden in de verschillende Gewesten
en Gemeenschappen.

Mijnheer de Minister, uw taak is bij-
gevolg verre van beëindigd ; zij be-
gint pas. Ik herhaal het : tien jaar
lang heeft de CVP het departement
van Volksgezondheid beheerd in de
Vlaamse Gemeenschap.

Minister H. Weckx : Ook de heer De
Wulf en zijn voorgangers hebben vier
jaar het departement van Volksge-
zondheid beheerd.

De heer A. Denys : Mijnheer de Mi-
nister,  u heeft meermaals in de Com-
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missie gezegd dat u gedurende twee
jaar hard aan dit decreet hebt ge-
werkt. Ik geloof dat. Toch is er een
verschil tussen hard werken aan tek-
sten in de ivoren toren van uw kabi-
net, met medewerkers die ik respec-
teer en die wellicht theoretisch en
wetenschappelijk de sport goed ken-
nen, en de toepassing ervan in de
praktijk, dus de toepassing van uw
decreet op het terrein, door de orga-
nisatoren van de sport en door de
sportbeoefenaars.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, de toepassing van het de-
creet zoals het nu voorligt, zal vol-
gens mij de zaken doen scheef lopen
en voor verwarring zorgen. Ik doe
bijgevolg een ultieme oproep tot het
bijsturen van dit decreet. Dat is trou-
wens de reden waarom de PVV, ook
in plenaire vergadering, amendemen-
ten heeft ingediend. Wij hopen dat
deze amendementen zullen worden
goedgekeurd.

De Voorzitter : De heer Garcia heeft
het woord.

De heer R. Garcia (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, in zekere
zin is het waar dat het werk aangaan-
de dit ontwerp van decreet nu pas
begint. Dat wisten wij trouwens reeds
twee jaar geleden bij de aanvang van
de werkzaamheden.

De sportbeoefening is tijdens de laat-
ste decennia sterk geëvolueerd. Aan
de competitieve sportbeoefenaars
worden steeds hogere eisen gesteld.
In de sterk gecommercialiseerde top-
sport staan spijtig genoeg enorme fi-
nanciële belangen op het spel. Ook
is een steeds aangroeiend gedeelte
van de bevolking actief sport gaan
beoefenen. Deze evolutie stelt de
overheid ongetwijfeld voor een enor-
me verantwoordelijkheid aangaande
de bescherming van de sportbeoefe-
naar. Dit punt ligt trouwens aan de
basis van het initiatief van de Minis-
ter. De sport moet immers - en dat
is de bedoeling van dit ontwerp -
op een medisch aanvaardbare en me-
disch verantwoorde wijze kunnen
worden beoefend. Tot nu toe werd
deze materie in minder of meerdere
mate, maar in ieder geval op totaal
onvoldoende wijze, geregeld door
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een aantal wetten en decreten die,
samen met uitvoeringsbesluiten, elk
slechts een klein gedeelte van de glo-
bale problematiek aanpakken. Het is
dus hoog tijd dat sluitend decrete-
rend werk wordt verricht.

Mijnheer de Minister, het voorlig-
gend ontwerp is ontegensprekelijk
een waardevol instrument in de strijd
tegen de doping. Op zichzelf is dit
reeds een argument om dit ontwerp
goed te keuren. Dit ontwerp kwam
tot stand na ruime beraadslaging. De
bevoegde Commissie wijdde een paar
vergaderingen aan de doorlichting
van een aantal problemen, zonder
deze echter noodzakelijkerwijze te
hebben opgelost.

De SP-fractie zal dit ontwerp van de-
creet steunen omdat het een merke-
lijke vooruitgang betekent bij de in-
dijking van een uitermate verwerpe-
lijk maatschappelijk fenomeen, met
name de doping, en tevens - en ook
dat is een belangrijk argument - om-
dat de tijd dringt en omdat zeer spoe-
dig uitvoeringsbesluiten moeten wor-
den genomen.

Mijnheer de Minister, het probleem
is zo complex dat het naar mijn ge-
voel - en wellicht zal u het met mij
eens zijn - een illusie is te denken
dat dit ontwerp en de binnen enkele
weken te nemen uitvoeringsbesluiten
alle moeilijkheden uit de weg zullen
ruimen.

Dit dossier kan niet als definitief af-
gehandeld worden beschouwd. Daar-
om wens ik een aantal bedenkingen
te formuleren die trouwens vervat
zijn in het voorstel van decreet dat ik
ter zake indiende.

De analyse die ik nu maak, is niet
fundamenteel in tegenspraak met het
ontwerp maar betekent reeds een bij-
drage tot de onvermijdelijke bijstu-
ring van ons decreterend werk in de
toekomst, op het ogenblik dat wij zul-
len kunnen uitmaken of de wetgeving
die wij binnen enkele dagen waar-
schijnlijk goedkeuren in de praktijk
al dan niet volledige voldoening
geeft.

Zo spreekt het ontwerp in de defini-

ties en in het toepassingsgebied al-
leen over het begrip sportvereniging.
Ik vrees dat dit uitgangspunt een
enorm aantal verplichtingen voor el-
ke sportvereniging tot gevolg zal heb-
ben. Ik kan mij niet van de indruk
ontdoen dat zulks ook een reusachti-
ge rompslomp voor de overheid kan
teweegbrengen. Ik herinner inder-
daad aan het grote aantal commissies
die moeten worden opgericht en ik
vrees dat zulks aanleiding kan geven
ofwel tot verwarring in de interpreta-
tie, ofwel tot het niet-naleven van het
decreet bij slecht begrip ervan, ofwel
tot ontduiking omdat het grote aantal
verplichtingen voor de vereniging on-
overkomelijk is.

Ik blijf de mening toegedaan dat mis-
schien beter het begrip sportfederatie
zou worden gehanteerd waarbij met
een sportfederatie wordt bedoeld ie-
der georganiseerd samenwerkings-
verband met verenigingen die bij
overeenkomst of krachtens hun sta-
tuten hoofdzakelijk tot doel hebben
sportmanifestaties te organiseren. Ik
wens trouwens het zwaartepunt van
de verantwoordelijkheid voor de do-
pingbestrijding bij de federaties en bij
de bonden te leggen.

Wij stellen vast dat de bewustwor-
ding van de problematiek rond me-
disch verantwoorde sportbeoefening
in het algemeen en de dopingbestrij-
ding in het bijzonder aan de basis ligt
van een aantal recente ontwikkelin-
gen, waarbij bijna alle federaties be-
reid worden gevonden om inderdaad
effectief hun verantwoordelijkheid
ter zake op te nemen. Ik meen dat
op dit vlak de laatste jaren een zeer
positieve evolutie kan worden vastge-
steld. Deze positieve evolutie ver-
dient ondersteuning. Dit is perfect
mogelijk wanneer men de federaties
verplicht om binnen hun federatie of
binnen hun samenwerkingsverband
van dezelfde of aanverwante discipli-
nes een medische commissie op te
richten die gecontroleerd en begeleid
wordt door de overheid, waaraan
verschillende verplichtingen, zoals de
zorg voor dopingbestrijding, de me-
dische omkadering van de sportbeoe-
fenaars en tuchtrechtelijke sanctione-
ring als opdracht worden toegewe-
zen. Daarmee vervalt eveneens de
noodzaak tot oprichting van een co-

mité ter beteugeling van
praktijken.

de doping-

Het rechtstreeks verantwoordelijk
maken van de federaties betekent ui-
teraard niet dat alle andere vormen
van sportbeoefening, buiten de fede-
raties en bonden, niet onder de bepa-
lingen van het decreet dienen te val-
len. Het toepassingsgebied van het
decreet moet immers zo ruim moge-
lijk gezien worden en mag niet be-
perkt blijven tot de sportbeoefenaar
en het verenigingsleven.

Mijnheer de Minister, in uw uitleg
aangaande de interpretatie van de
grenzen van het decreet, heeft u in-
derdaad een aantal garanties gegeven
en zeer duidelijk onderstreept dat het
toepassingsveld van het decreet zeer
ruim moet worden gezien. Ik vrees
echter dat in de tekst van het decreet
met niet genoeg nauwkeurigheid is
bepaald dat de openbare sportinfra-
structuur en de privé-sportcentra en
sportclubs onder de toepassing van
het decreet vallen. Ik kan mij daarom
niet van de indruk ontdoen dat uw
tekst op dat vlak niet duidelijk ge-
no;g is. Dit is belangrijk omdat on-
der meer de zogenaamde fitnesscen-
tra niet aan de toepassing van het
decreet mogen ontsnappen.

Een tweede bedenking betreft de de-
finitie van doping en van praktijken
die met doping worden gelijkgesteld.
Persoonlijk had ik de voorkeur gege-
ven aan een definitie, gebaseerd op
de definitie die door de Raad van
Europa werd aanvaard, aangevuld
met een aantal begrippen. Het niet
vermelden van deze begrippen zou
ertoe kunnen leiden dat bepaalde do-
pingpraktijken niet onder de toepas-
sing van dit decreet vallen. De defini-
tie in het ontwerp bevat immers een
aantal moeilijk meetbare criteria.
Wat is eigenlijk schade aan fysische
of psychische integriteit ? Wat bete-
kent dit concreet en hoe wordt een
dergelijke schade gemeten ? Ik heb
enige twijfel over de concrete toepas-
sing van deze criteria.

In de bepaling van actieve doping-
praktijk vermeldt artikel 2 duidelijk
dat voor het gebruik van substanties
en middelen die voorkomen op een
lijst overeenkomstig artikel 22 van
het ontwerp, het onweerlegbaar ver-
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moeden  van dopingpraktijk bestaat.
Het gebruik van produkten die niet
op de lijst overeenkomstig artikel 22
voorkomen, wordt slechts als doping-
praktijk bestempeld indien schade
aan de gezondheid en kunstmatig op-
drijven vân het rendement wordt
beoogd. Het cumuleren van het me-
dische en het ethische aspect, dus het
toebrengen van mogelijke schade en
het opvoeren van het rendement, zou
kunnen inhouden dat produkten die
niet op de lijst overeenkomstig arti-
kel 22 voorkomen en die geen schade
aan de gezondheid veroorzaken,
maar wel het rendement opvoeren,
gebruikt mogen worden. Het kunst-
matig opdrijven van het prestatiever-
mogen van de sportbeoefenaar, zelfs
wanneer het zou gebeuren zonder ge-
vaar voor zijn gezondheid, is noch
min noch meer een competitieverval-
sing die om zuiver etische redenen
niet kan worden aanvaard.

Mijn volgende bedenkingen gaan
over de controle-organismen.

Mijnheer de Minister, het systeem
van de erkende dokters leidt tot een
enorm aantal controleartsen waarvan
de overgrote meerderheid slechts
sporadisch een dopingcontrole uit-
voert. Het duidelijk gebrek aan erva-
ring en aan praktijk geeft zeer dik-
wijls aanleiding tot het begaan van
procedurefouten, op basis waarvan
de getroffen sportbeoefenaar aan be-
straffing kan ontsnappen. Ondanks
de goede intenties van het ontwerp
om het aantal erkenningen te beper-
ken meen ik dat werken met een zeer
beperkt aantal door de Executieve
aangestelde controleartsen met een
degelijke opleiding, die zich uitslui-
tend bezighouden met dopingcontro-
les, het systeem nog meer waterdicht
zou maken.

Vervolgens handel ik over de bestrij-
ding van dopingpraktijken en de lijst
van de verboden substanties.

Het opstellen van een lijst, of lijsten,
van verboden produkten, substanties
en middelen, vormt uiteraard een
van de steunpilaren van elk anti-do-
pingsbeleid. Het ontwerp bevat nu
slechts één lijst. Specialisten met in-
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ternationale faam opteren nochtans
voor een onderverdeling in twee lij-
sten.

Mijnheer de Minister, wij hebben ter
zake een zeer nuttige discussie ge-
had. Het minste wat wij op dit ogen-
blik kunnen zeggen is dat de inzich-
ten van de specialisten verschillen en
in ieder geval niet totaal converge-
rend zijn.

Indien de produkten over twee lijsten
zouden worden gespreid, zouden in
de eerste lijst de produkten, die naast
een prestatieverhogend effect ook
een sterk gezondheidsschadend ef-
fect hebben, worden opgenomen.
Het zouden produkten zijn die tot
verslaving aanleiding geven, zoals
narcotica, amfetamines en bepaalde
hormonenpreparaten, evenals sub-
stanties, die het gebruik van deze
produkten verdoezelen. Niet alleen
omwille van het ethische aspect van
onder meer competitievervalsing,
maar louter omwille van medische re-
denen moet het gebruik van deze
produkten volledig worden verbo-
den. Alle andere produkten zouden
dan op een tweede lijst komen. Hun
gebruik of het overschrijden van de
eventueel vastgelegde maximale do-
sissen wordt eveneens verboden,
maar dan meer om het ethische as-
pect in de sport, dan om het eventu-
eel eveneens aanwezige medische as-
pect.

Ik heb de indruk dat via deze opsplit-
sing van produkten in twee lijsten, de
nadruk op twee sterk verschillende
aspecten van de dopingproblematiek,
met name op het medische en het
louter ethnische  aspect, wordt ge-
legd. Veel belangrijker blijkt de
noodzakelijkheid te zijn van deze op-
splitsing op het stuk van bestraffing.

In het ontwerp van decreet zijn de
voorziene straffen in feite gelijk voor
alle overtredingen, zowel wat de do-
pingpraktijken betreft als voor de
leeftijdsgrenzen en de medische keu-
ring. Ik denk dat dit een onrealisti-
sche werkwijze is. Bij overtredingen
van de bepalingen nopens leeftijds-
grenzen en medische keuring moeten
de federaties en de organisatoren in
feite veel meer worden gesanctio-
neerd dan de sportbeoefenaar als
dusdanig. Via een opsplitsing in twee
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lijsten van de verboden produkten
worden de twee verschillende aspec-
ten op het vlak van doping, volksge-
zondheid en ethiek op een gediffe-
rentieerde wijze benaderd. Zoals
trouwens ook in de Verenigde State
van Amerika gebeurt blijf ik voor-
stander van de gelijkstelling van het
gebruik en van de verstrekking van
de produkten van de eerste lijst met
het gebruik of het verdelen van
drugs. Deze praktijken dienen nog
steeds door de rechtbanken te wor-
den gesanctioneerd. Los van de door
de federaties uitgesproken discipli-
naire maatregelen voor dopingprak-
tijken van lijst 1 wordt dus een zwaar-
dere sanctie ingevoerd dan voor de
andere dopingpraktijken. Voor de
produkten van lijst 2 dient de bestraf-
fing van atleten die zich aan doping-
praktijken schuldig maken, totaal uit
de juridische sfeer te worden ge-
haald. In dit geval moet de bestraf-
fing gebeuren via disciplinaire maat-
regelen.

Mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, tot slot nog een woord over de
positieve begeleidingsacties.

Op het vlak van de dopingbestrijding
en de algemene gezondheidsaspecten
bij sportbeoefening mag de overheid
niet alleen bestraffend optreden. De
ervaring leert ons dat via een zuivere
repressieve regeling nooit voldoende
garanties en gunstige resultaten kun-
nen worden behaald. Dat alles moet
kunnen worden aangevuld met een
aantal positieve begeleidingsacties.
De overheid heeft hier een zeer be-
langrijke opvoedende, informerende
en vormende taak te vervullen.

Dit kan op verschillende manieren.
Er kan een continu lopende sensibili-
seringsactie over de inhoud van het
decreet gericht op de hele bevolking
op het getouw worden gezet ; het on-
derwijs kan voorlichtingsinitiatieven
rond de dopingproblematiek en de
medische aspecten van de sportbeoe-
fening nemen - het onderwijs is een
onontbeerlijke schakel in de opvoe-
ding ter zake en het informatiever-
strekkend proces - de sportfedera-
ties zelf kunnen, in samenwerking
met de Raad voor de Medisch Ver-
antwoorde Sportbeoefening, voor-
lichtingscampagnes organiseren ten
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behoeve van de bij de federatie aan-
gesloten clubs en leden. Hiertoe
moet de overheid via maatregelen de
noodzakelijke ondersteuning bieden.

Mijnheer de Minister, ik had reeds
tijdens vele discussies de gelegenheid
om de aandacht te vestigen op de
positieve begeleiding die, mijns in-
ziens, in dit ontwerp van decreet nog
te weinig tot uiting komt. Een verbe-
tering is misschien nog mogelijk via
de uitvoeringsbesluiten. Ik dring er
nogmaals bij u op aan om in ieder
geval samen met de diverse federa-
ties en uw collega van Onderwijs
werk te maken van dat aspect.

Zoals ik bij mijn inleiding heb be-
klemtoond, staan deze bemerkingen
de goedkeuring van het ontwerp-de-
creet niet in de weg. Ik hoop dat de
uitvoeringsbesluiten, die nu dringend
zullen moeten worden uitgevaardigd,
duidelijkheid brengen op een aantal
punten waardoor iedere overtreding
zoveel mogelijk wordt uitgesloten.
De praktijk zal ook hier moeten uit-
wijzen in welke mate het decreet over
een dergelijke complexe materie nog
zal moeten worden aangepast of ver-
volledigd. Het werk is nog niet af,
maar begint pas te velde. Ik verzoek
de Minister derhalve het probleem
constant te evalueren volgens door
hem nog op te stellen procedures. De
SP zegt in ieder geval zijn medewer-
king daarvoor nu reeds toe. (Ap-
plaus)

De Voorzitter : De heer Van Hecke
heeft het woord.

De heer W. Peeters : Mijnheer de
Voorzitter, ik meende dat ik nu aan
de beurt was !

De Voorzitter : Mijnheer Peeters, wij
hebben al een liberaal en een socialist
gehad. Nu heeft een christen-demo-
craat het woord.

De heer Van Hecke heeft het woord.
(Protest van de heer A. Denys)

De heer J. Van Hecke (op de tribu-
ne) : Mijnheer Denys, als de PVV
meer verslaggevers zou leveren, dan
zouden er meer PVV-sprekers op de
tribune komen.
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Ik wil natuurlijk best wachten tot
vanmiddag met mijn uiteenzetting.
Daar heb ik geen enkele moeite mee.

De heer A. Denys : Mijnheer de
Voorzitter, ik heb er geen bezwaar
tegen dat de heer Van Hecke nu zijn
standpunten uiteenzet. Ik sluit mij
nochtans aan bij de heer Walter Pee-
ters. Wanneer men werkelijk streeft
naar een evenwichtig debat, dan
moeten er geen drie CVP-ers op vijf
sprekers het woord voeren.

De heer J. Van Hecke : Mijnheer
Denys, mevrouw Merckx was ver-
slaggever, terwijl Minister Weckx het
standpunt van de Executieve heeft
toegelicht.

De heer W. Peeters : Zij hebben bei-
de hetzelfde gezegd ! Wellicht doet u
het nog eens over.

De heer A. Denys : Tenzij u een dis-
sidente stem vertolkt, wat ik hoop !

De heer J. Van Hecke : Mijnheer de
Voorzitter, blijkbaar kan het niet
meer dat men het woord voert terwijl
men zich nochtans tijdig heeft inge-
schreven voor het debat.

De heer W. Peeters : Mijnheer de
Voorzitter, ik was eerst ingeschre-
ven !

De Voorzitter : Dames en heren, het
verwondert mij dat de heer Walter
Peeters er niet van op de hoogte is
dat de rangorde voor de sprekers op
een andere wijze wordt vastgelegd.
Hij is nochtans een van de meest ac-
tieve leden van de Vlaamse Raad.

Het is normaal dat eerst de verslagge-
ver het woord voert. Nadien kan de
Minister zijn standpunt toelichten,
gevolgd door een vertegenwoordiger
van de minderheid, afgewisseld met
een lid van de grootste meerderheids-
partij. De heer Olivier, die mij daar-
straks als Voorzitter verving, heeft de
heer Van Hecke achter de heer Gar-
cia geplaatst, hoewel het normaal wa-
re geweest dat de heer Van Hecke
sprak vóór de heer Garcia en na de
heer Denys. Dat is het enige feit dat
men kan aanklagen. Maar wellicht
lag aan deze volgorde een overeen-
komst tussen de heer Garcia en de
heer Van Hecke aan de basis.
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De heer Garcia heeft het woord.

De heer R. Garcia : Mijnheer de
Voorzitter, ik neem dat voor mijn re-
kening. Ik had aan de Voorzitter die
u verving gevraagd om vroeger te
mogen spreken omdat ik in een ande-
re vergadering werd verwacht.

De Voorzitter : De heer Walter Pee-
ters heeft dus geen enkele reden om
zich ter zake ongerust te maken.

De heer Van Hecke heeft het woord.

De heer J. Van Hecke : Mijnheer de
Voorzitter, om de heer Walter Pee-
ters helemaal gerust te stellen zal ik
de helft van de spreektijd die ons is
toegekend aan zijn fractie afstaan.

Vooraf wens ik even in te gaan op
wat de fractieleider van de PW heeft
gezegd. Er werden verscheidene in-
teressante beschouwingen geformu-
leerd die op een aantal punten afwij-
ken van wat de heer Denys in de
Commissie heeft gezegd. Hij heeft
dat trouwens toegegeven. Zo heeft
hij onder meer gezegd dat naarmate
de tijd vordert zijn groep kritischer
en kritischer wordt. Welnu, mijnheer
Denys, in onze fractie voltrekt zich
eerder een omgekeerde beweging.
Naarmate de tijd vordert en wij meer
gelegenheid hebben om met mensen
uit het betrokken milieu van gedach-
ten te wisselen worden wij enthou-
siaster en enthousiaster over dit de-
creet.

U hebt gezegd, mijnheer Denys, dat
dit decreet wellicht in een ivoren to-
ren tot stand is gekomen en dat er
op voorhand met de mensen uit de
sportsector onvoldoende overleg is
gepleegd. Ik wil dit formeel ontken-
nen en trouwens met een heel con-
creet voorbeeld aantonen. Reeds in
juni 1990 heeft de Vlaamse Sportfe-
deratie die meer dan 800.000 mensen
vertegenwoordigt, die in clubverband
aan sport doen, een studiedag aan dit
decreet gewijd. Daarover bestaat
trouwens een omstandig verslag dat
aan de commissieleden werd overge-
maakt. Ter afronding van die studie-
dag heeft de Voorzitter zelf van de
Vlaamse Sportfederatie die namens
zijn federatie sprak in zijn slottoe-
spraak gesteld dat dit een uniek ge-
beuren is in de decreetgeving van de
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Vlaamse Gemeenschap over sport.
Hij heeft zelfs de Minister met dit
decreet gefeliciteerd.

De heer A. Denys : Dit zijn uitspra-
ken van de heer Kris Poté die een
toekomstig CVP-kandidaat is.

De heer J. Van Hecke : Dat zegt u,
mijnheer Denys. Ik neem aan dat u
vooralsnog de lijsten van de CVP niet
samenstelt.

De heer Poté sprak dus in zijn hoeda-
nigheid van Voorzit ter  van de
Vlaamse Sportfederatie. In zijn slot-
toespraak op dit congres heeft hij ge-
zegd dat dit decreet drie zeer positie-
ve elementen bevat. Ten eerste, het
feit dat de dopingsanctionering gro-
tendeels uit de penale sfeer wordt ge-
haald. Ten tweede, de vaststelling
dat de sportbonden zelf een actievere
rol zullen kunnen spelen en ten derde
de wetenschap dat alle facetten van
de sport-medische problematiek door
de overheid in een enkel decreet wor-
den gecoördineerd.

Trouwens, mijnheer Denys, ik wil
nog verder gaan. U hebt gesproken
over het fameuze debat in een sport-
uitzending op televisie op woensdag-
avond. Ik heb toevallig die uitzen-
ding gezien en vastgesteld dat u nooit
eerder zo geïsoleerd was bij het inne-
men van een bepaald standpunt. Ook
in de Commissie en in de hoorzitting
was u politiek geïsoleerd. (Onderbre-
keing door de heer A. Denys) Ook al
bent u van de oppositie, ik denk toch
dat het belangrijk was om te luisteren
naar de talrijke argumenten die door
de vertegenwoordigers van de fede-
raties en van de bonden werden aan-
gebracht.

De heer A. Denys : Wat heeft de
heer De Vuyst vorige week woensdag
in een weekblad gezegd ? Wat heeft
de heer Desruelles voor veertien da-
gen in een sportshow gezegd ?

De heer J. Van Hecke : Voor zover
ik weet vertegenwoordigt de heer
Desruelles geen Sportfederatie.

De heer J. Van Hecke : Ik meen dat
de heer Rogge tijdens de fameuze
TV-uitzending waarover u spreekt
uitstekend de consensus in de sport-
wereld ten aanzien van dit decreet
heeft verwoord. De heer Rogge heeft
inderdaad gezegd dat er een zeer gro-
te eensgezindheid was en dat sport-
kringen meestal argwanend staan te-
genover overheidsinmening. Het is
echter zonder meer duidelijk dat ie-
dereen in het sportmidden achter dit
ontwerp van decreet staat.

Dit ontwerp van decreet beant-
woordt ons inziens aan een reële
noodzaak. Zoals de verslaggever het
daar straks zo uitstekend heeft ver-
woord, werd dit in de Commissie ook
erkend, zowel door woordvoerders
van de diverse fracties, als van de
sportfederaties zelf. Tegelijkertijd
biedt dit ontwerp van decreet ook de
garantie voor een daadwerkelijke
aanpak van de problematiek inzake
medisch verantwoorde sportbeoefe-
ning. Dit is zeer belangrijk omdat het
hier de jure gaat om een raamdecreet
waarvan de decretale toepassings-
principes concreet moeten worden
ingevuld door middel van een dertig-
tal uitvoeringsbesluiten. Wij willen er
nogmaals op wijzen dat voorafgaan-
delijk het advies moet worden inge-
wonnen van het betrokken sportmi-
lieu, in de brede zin van het woord,
via de Raad voor Medisch Verant-
woorde Sportbeoefening en de diver-
se commissies die in die Raad zullen
worden opgericht.

Als u mij toestaat, mijnheer de Voor-
zitter, wil ik nog even zeer kort in-
gaan op enkele meningsverschillen.
Ondanks de zeer ruime consensus
over de essentie van dit decreet zijn
er in de Commissie over een drietal
punten toch meningsverschillen tot
uiting gekomen.

Een eerste punt van discussie betreft
het toepassingsgebied van dit ont-
werp van decreet. De heer Denys
heeft daarstraks verklaard dat het do-
mein van de recreatieve sportbeoefe-
ning buiten het toepassingsgebied
van dit decreet moet worden gehou-
den.

De heer A. Denys : Hij spreekt over De heer A. Denys : Ik heb niet be-
een sportrechtbank. Hij hanteert de- weerd dat de recreatieve sportbeoe-
zelfde filosofie als wij. fening volledig buiten dit decreet
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moet worden gehouden maar wel dat
zij op een andere manier moet wor-
den aangepakt.

De heer J. Van Hecke : Wij zijn van
het tegendeel overtuigd om twee ar-
gumenten die ook door vertegen-
woordigers van de sportbonden wor-
den erkend. In de eerste plaats is een
eenduidige en sluitende afbakening
van de verschillende mogelijkheden
van sportbeoefening een onmogelijke
opdracht. Dit kan enkel aanleiding
geven tot oeverloze discussies die
nooit op bevredigende wijze zullen
kunnen worden afgerond.

In de tweede plaats stellen wij vast
dat binnen de steeds groter wordende
groep van recreatieve sportbeoefe-
naars vaak op onveilige en onverant-
woorde wijze aan sport wordt ge-
daan. Wij mogen dit weliswaar niet
veralgemenen maar bepaalde spits-
vondigheden van sommige sport-
beoefenaars en organisatoren van
sportmanifestaties sterken ons in on-
ze overtuiging dat dit ontwerp van
decreet ook moet gelden voor de re-
creatieve sportsector.

Een tweede punt van discussie be-
treft de rol van de sportfederaties.
De heer Denys zal het mij wellicht
niet kwalijk nemen wanneer ik zeg
dat ik in zijn betoog enkele etatisti-
sche trekken heb onderkend.

De heer A. Denys : Ik wil de sport-
federaties inzake preventie en infor-
matie veel meer verantwoordelijk-
heid geven dan thans het geval is.
Indien men echter eenvormigheid na-
streeft inzake controle en sanctione-
ring, kan men die opdracht niet toe-
vertrouwen aan de sportfederaties.
Dit heeft niets te maken met etatis-
me. Het gaat hier om een duidelijke
aflijning van de verantwoordelijkhe-
den van de privat,e sector en van de
overheidssector .

De heer J. Van Hecke : Voor alle
duidelijkheid en om elk mogelijk mis-
verstand uit te schakelen wil ik er
nogmaals op wijzen dat, zelfs indien
zij een eigen tuchtregeling hanteren,
de sportfederaties toch moeten func-
tioneren binnen de normen bepaald
in dit decreet. Dit sluit het gevaar
van heterogeniteit volkomen uit.
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De heer A. Denys : We zullen zien.

De heer J. Van Hecke : De Minister
heeft dat uitdrukkelijk verklaard in
de Commissie en heeft dit hier van-
daag nogmaals herhaald. Ik ga daar
nu niet verder op in. Wij staan volko-
men achter de bepalingen van het de-
creet ter zake.

Dan wil ik het nog even hebben over
de voorlopig schorsing. Zowel de
heer Denys als andere leden van zijn
fractie hadden daaromtrent bij het
begin van de besprekingen in de
Commissie heel wat twijfels. Wij ook
overigens. Het voorbeeld van de at-
leet Ben Johnson werd zelfs aange-
haald om aan te tonen hoe delicaat
deze kwestie wel is. Mijnheer Denys,
na een bezinningsperiode hebt u voor
uzelf, los van politieke overwegingen
overigens, uitgemaakt dat vanuit
sport-ethisch oogpunt de schorsing
onmiddelijk moet ingaan, vooral om
concurrentievervalsing te vermijden.
Wij zijn een andere mening toege-
daan omdat wij vinden dat de rechten
van de verdediging maximaal moet
worden beschermd. Wij gaan ervan
uit dat iemand onschuldig is zolang
niet via een gerechtelijke procedure
de schuld is vastgesteld. Onmiddellij-
ke schorsing lijkt ons in strijd met de
basisprincipes van de rechten van de
verdediging zoals bepaald in artikel
6 van het Europees Verdrag van de
Rechten van de Mens. Overigens me-
nen wij dat problemen inzake juridi-
sche afdwingbaarheid van de vigeren-
de nationale wettelijke bepalingen
hoofdzakelijk te maken hebben met
het niet of het onvoldoende respecte-
ren van de rechten van de verdedi-
ging.

Mijnheer de Voorzitter, wij steunen
dit ontwerp van decreet onverkort en
wel om volgende redenen. Het geeft
uitvoering aan de bepalingen over
sportbeoefening opgenomen in het
regeerakkoord van de Vlaamse Exe-
cutieve. Het ontwerp gaat uit van een
globale benadering. Bovendien zijn
een veilige en gezonde sportbeoefe-
ning juiste streefdoelen vanuit diver-
se overwegingen. Vanuit democra-
tisch oogpunt is het zeker verant-
woord dat elke sportbeoefenaar, of
het nu om recreatieve, competitie- of
topsport gaat, recht heeft op een vei-

lige en gezonde sportbeoefening.
Vanuit praktische overwegingen zijn
deze streefdoelen eveneens verant-
woord, omdat steeds meer mensen in
hun vrije tijd sport beoefenen, en
daarbij steeds meer met prestatie-
druk, ook in de recreatieve sport, te
maken hebben. Ook vanuit juridisch
oogpunt is dit ontwerp een grote ver-
betering tegenover vroeger. Met de
huidige bepalingen was een geïnte-
greerde aanpak haast onmogelijk. De
medische keuringsplicht werkte niet.
Voor de sportbeoefenaar was er veel
rechtsonzekerheid in verband met de
dopingreglementering en de anti-do-
pingwetgeving was haast niet af-
dwingbaar. Om al die redenen steunt
mijn fractie dit ontwerp en hopen wij
dat het zo snel mogelijk zal worden
uitgevoerd. (Applaus)

De Voorzitter : Mevrouw Maximus
heeft het woord.

Mevrouw L. Maximus (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
het ontwerp van decreet inzake me-
disch verantwoorde sportbeoefening
schept een kader waarbinnen ge-
tracht wordt een zeer ernstig pro-
bleem op te lossen en dit vanuit de
bekommernis de sportbeoefenaar
niet alleen tegen zichzelf te bescher-
men, maar ook tegen derden, meer
bepaald op het raakvlak van de echte
medische begeleiding en het gebrui-
ken of toedienen van niet toegelaten
middelen die schadelijk zijn voor de
gezondheid, met het uitsluitend doel
de prestaties te verbeteren of op te
drijven.

Het gaat hier - dit blijkt uit het de-
bat - om een zeer moeilijke oefe-
ning gezien de diversiteit van de in
Vlaanderen beoefende sporten en de
verschillende graden van intensiteit
van de trainingen, gaande van de zui-
vere recreatiesport tot de pure, vaak
harde en zelfs meedogenloze be-
roepssport. Wij hebben dan ook be-
grip voor de beslissing de mazen van
het net zo klein mogelijk te maken,
zodanig dat elke vorm van sportbeoe-
fening onder de toepassing van het
decreet valt.

Deze rigiditeit biedt evenwel het na-
deel dat sportfederaties, die met het
ganse opzet weinig of niets te maken

hebben, worden opgezadeld met een
onoverzichtelijke administratieve
rompslomp die ook de controle-orga-
nismen zelf dreigt te overspelen met
totaal nutteloze informatie, waar-
door veel tijd zal worden verspild. Ik
denk hier bijvoorbeeld aan de reeds
geciteerde honderden turnverenigin-
gen die vele duizenden lesuren per
week recreatief turnen organiseren
voor afdelingen, gaande van kleuters
tot senioren, met slechts een zeer
kleine kern topturners.

Zonder andersluidende richtlijnen
zullen deze verenigingen de decretale
bepalingen als tergend ervaren en
schieten maatregelen waarbij de
sportverenigingen worden verplicht
al hun activiteiten te melden, het
doel totaal voorbij.

Een eerste vereiste om een efficiënte
controle uit te oefenen is immers dat
men zich richt tot die sportverenigin-
gen en manifestaties waar de beoog-
de gezondheidsrisico’s zich voordoen
of dreigen voor te doen. Bij de publi-
katie van het decreet zal een bijstu-
ring ter zake, onder welke vorm ook,
noodzakelijk zijn. Ik meen mij te her-
inneren dat de Minister heeft toege-
zegd dat een dergelijke bijsturing van
de richtlijnen mogelijk is.

Wat de bevoegdheid van de sportfe-
deraties om de leeftijdsgrenzen te be-
palen betreft zou het aangewezen zijn
toelichtingen bij de tekst te verstrek-
ken. Het decreet is opgebouwd rond
een subsidiariteitsbeginsel dat even-
wel niet overal duidelijk uit de tekst
naar voren komt. Het samen lezen
van meerdere artikels vereist een
graad van juridische onderlegdheid
die wij redelijkerwijze niet van alle
verantwoordelij ken van de sportver-
enigingen en clubs mogen verwach-
ten. Hun kennis en ervaring ligt
meestal op het zuivere sportieve
vlak.

Wetten en decreten moeten mijns in-
ziens leesbaar en begrijpelijk zijn
voor de gewone burger zoniet  geven
zij aanleiding tot een aantal nutteloze
betwistingen. Een brede publikatie
van alle tijdens de bespreking in de
Commissie verstrekte toelichtingen
lijkt mij dan ook wenselijk.

Dezelfde bemerking geldt voor de
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Maximus 

spierscheurin- 
gers, 	 gen, 

do- 

Volksunie- 

geld- 

sportmedische keuring. Wie moet
worden gekeurd ? Wie draagt de fi-
nanciële last van de onderzoeken
naargelang zij worden geëist door de
sportfederatie zelf of door het de-
creet, rekening houdend met het ba-
sisprincipe van de subsidiariteit ?

De uitvoeringsbesluiten die ter zake
worden aangekondigd moeten drin-
gend duidelijkheid brengen in deze
materie.

. Geachte collega’s, schijnbaar gaat
het hier allemaal om details en dat
zou ook zo zijn ware het niet dat het
decreet zich tot alle sportverenigin-
gen en in feite tot elke sportbeoefe-
naar, richt.

Het lijdt geen twijfel dat de grote
sportorganisatoren en de specifieke
sportbeoefenaars, die de directe aan-
leiding zijn tot de uitvaardiging van
de nieuwe decretale bepalingen, geen
moeilijkheden zullen kennen bij de
interpretatie ervan vermits zij, te-
recht trouwens, in ruime mate wer-
den geconsulteerd. Maar, ook daar
werd de wens uitgedrukt de toepas-
sing van het decreet tijdig te toetsen
aan de resultaten op het terrein. Het
gaat hier immers om een probleem
dat voortdurend evolueert en voort-
durend bijsturing zal vereisen.

Ik vrees echter dat de sportfederaties
die zich richten tot de recreatieve
sportbeoefenaars, wel nood zullen
hebben aan een soort gebruiksaan-
wijzing die best meteen wordt meege-
geven.

Het is immers onze wens dat het de-
creet een reële en efficiënte bijdrage
zal leveren tot een gezonde en ver-
antwoorde sportbeoefening.

De Voorzitter : De heer Caudron
heeft het woord.

De heer J. Caudron (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, dames en heren collega’s,
met enige fierheid en zonder over-
dreven pretentie kan de Volksunie-
Vlaamse Vrije Democraten stellen
dat zij aan de grondslag ligt van een
streven naar medisch verantwoorde
sportbeoefening. Inderdaad, mijn in-
terpellatie van 17 mei 1984, nu zeven

jaar geleden, over doping in de sport,
heeft het startsein gegeven voor het
Vlaams overheidsopdreden zoals we
dat vandaag kennen. Uw voorgan-
gers, mijnheer de Minister van
Volksgezondheid, zijn kort nadien
begonnen met het oprichten van de

Vlaamse anti-dopingcommissie en
het opstellen van de lijst van de ver-
boden produkten. De regelmatige
dopingcontroles, zoals ze nu door het
Vlaamse Ministerie worden uitge-
voerd, dragen onze goedkeuring weg
en wij willen er Minister Weckx van
harte voor feliciteren.

Wij hebben altijd gesteld dat de do-
pingbestrijding uit de gerechtelijke
sfeer moest worden gehaald en dat
de beteugeling via schorsingen beter
paste dan via gevangenisstraffen en
geldboeten. Wie wel gerechtelijk ver-
volgd en voorbeeldig gestraft moeten
worden, zijn de medische begelei-
ders, de trainers en verzorgers die
drogeermiddelen aan hun sportbeoe-
fenaars aanraden en goedpraten. Wij
betreuren dat onze rechters te veel
geneigd zijn deze misdrijven te sepo-
neren of belachelijk lichte straffen uit
te spreken.

Het decreet dat wij zullen goedkeu-
ren heeft veel voorbereidend werk
gevraagd en ik stel er prijs op onze
vertegenwoordigers in de Hoge Raad
voor de Sport, die tijdens vele verga-
deringen talloze verbeteringen aan
dit ontwerp van decreet hebben aan-
gebracht, van harte te danken.

De Volksunie heeft steeds voorge-
houden dat de sport in het teken
moet staan van de volksgezondheid,
van de gezonde ontspanning en van
de levensvreugde. Competitie moet
er zijn, maar mag niet de bovenhand
krijgen, want dan krijgen we de keer-
zijde van de medaille, met name ge-
weld, sportletsels, corruptie, geld-
zucht en alles wat niet deugt. Het
geld en het geweld regeren de wereld
en spijtig genoeg ook de sportwereld.

De sport, zoals ze momenteel beoe-
fend wordt, is een gevaarlijke en
kostelijke bezigheid en een decreet
zoals dit alleen zal daar niet veel aan
veranderen. In de sport moet de
mentaliteit veranderen en de geld-
honger verdwijnen en dat zal een
proces van lange adem zijn.

Professor Lysen stelt terecht dat in
de sport de rede vaak ziek is. Duizen-
den profs en recreatiesporters lopen
breuken, kneuzingen, spierscheurin-
gen, ontwrichtingen, verrekkingen
en andere letsels op. Met duizenden
blijven zij dagen, soms weken of
maanden weg van werk en school.
Sportongevallen zouden de gemeen-
schap jaarlijks 15 miljard kosten !
Verder, hoger, sneller en beter, de
prestatiedrang drijft de sporter voor-
uit. Dertig jaar geleden was de mara-
thonloper een held. Nu wil elke jog-
ger de 20 km van Brussel lopen en
als het even kan nog een marathon
of een triatlon. Bij de helft van de
ongevallen gaat het om overbelas-
tingsletsels. Teveel mensen willen
een prestatie leveren waarop ze niet
voorbereid zijn. In 1984 schreef pro-
fessor Lysen in een studie : Vanwege
financiële belangen stelt men in de
keiharde competitiesport steeds ho-
gere fysieke eisen. Het spel wordt
sneller en virieler, veelal ten nadele
van de techniciteit. Moderne trai-
ningsschema’s en proppensvolle ka-
lenders vergen het uiterste van spie-
ren, pezen en gewrichten. Vijftien
procent van alle sportbeoefenaars
geeft elk jaar aan de verzekering een
ongeval aan. Dit is maar een fractie
van alle letsels.

In Vlaanderen zouden naar schatting
jaarlijks een half miljoen sportletsels
voorkomen. Twintig procent van alle
letsels zou een school- of werkonbe-
kwaamheid van minstens twee weken
veroorzaken. Tel je de medische kos-
ten en de maatschappelijke kosten,
veroorzaakt door de afwezigheid op
het werk, dan komt men aan de bo-
vengenoemde 15 miljard per jaar. Dit
is een belangrijker en duurder pro-
bleem dan doping. Een gezonde
sportopvoeding moet van kleins af
beginnen. Daarom pleit de Volksu-
nie voor het dagelijkse sportuur in
het onderwijs, gekoppeld aan een ge-
zondheidsleer waar gezonde leef-,
eet- en bewegingsprincipes worden
aangeleerd.

Jaarlijks betaalt het Rijksinstituut
voor Ziekte en Invaliteitsverzekering
55 miljard voor de behandeling van
hart- en vaatziekten die het gevolg
zijn van verkeerde eet- en rookge-
woonten en gebrek aan beweging.
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Caudron

Dit enorm bedrag zou dus kunnen
worden bespaard of nuttig besteed
indien wij gezonder zouden leven.
Ook hier geldt de regel van de gulden
middenweg.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, wij herhalen dat de medisch
verantwoorde sportbeoefening niet
zal worden bereikt door het stemmen
van dit decreet alleen. Daar is onein-
dig veel meer voor nodig dan goede
wetten en goede wil.

In de hoop dat de ganse sport- en
gezondheidsopvoeding en de menta-
liteit grondig veranderen, zal de
Volksunie dit decreet goedkeuren.

De Voorzitter : De heer Van der
Sande heeft het woord.

De heer J. Van der Sande (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, u zult mij zeker niet tegenspre-
ken als ik zeg dat het basisprincipe
dat aan dit ontwerp ten grondslag
ligt, in zich houdt te komen tot het
bewaken en verzekeren van een vei-
lige en gezonde sportbeoefening voor
alle sportbeoefenaars.

Dit ontwerp is dan ook een lovens-
waardig initiatief om dit principe te
verwezelij ken.

Gezien ik echter dit principe zeer
ruim wens te benaderen kom ik tot
de vaststelling, mijnheer de Minister,
dat medisch verantwoorde sport-
beoefening slechts een deelaspect is
van een gezonde sportbeoefening.
Mijns inziens is een gezonde sport-
beoefening meer dan een louter, me-
disch verantwoorde, sportbeoefe-
ning. Als we uitgaan van de stelling
dat de sportbeoefening de gezond-
heid in zijn geheel niet mag schaden,
moeten we dit op een breder vlak
bekijken. Er moet voorkomen wor-
den dat er schade zou aangebracht
worden op fysisch, maar ook op psy-
chisch en sociaal vlak. Derhalve zijn
aangepaste oefenprogramma’s, hy-
giëne, voeding en dergelijke voor de
diverse doelgroepen noodzakelijk.
Een gezonde sportbeoefening moet
ook opvoedende waarden inhouden
en dan, en alleen dan, kunnen vele
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uitwassen, a-sociaal gedrag, oneerlij-
ke concurrentie en dergelijke tot een
minimum herleid worden. Deze
breed opgevatte benadering van een
gezonde sportbeoefening kan enkel
maar tot stand komen als de overheid
hiervoor het gepast kader creëert.

Als de begeleiding van de sportbeoe-
fenaar op het niveau van de oefen-
programma’s, op het niveau van het
pedagogische, op het niveau van pre-
ventie van gezondheidsrisico’s, des-
kundig is en bovendien geïntegreerd
is in de deelgebieden van de medisch
verantwoorde sportbeoefening zoals
sport-medische keuring, preventie
van sportletsels, voorkomen en be-
teugelen van dopingpraktijken, dan
creëert de overheid een gepast kader
voor de gezonde sportbeoefening.
Dit betekent dat meer dan ooit des-
kundige, sporttechnische, pedago-
gisch geschoolden in de verenigingen
gewenst zijn.

Na deze algemene opmerkingen,
waarvan ik weet dat ze niet allen on-
der uw bevoegdheid vallen, mijnheer
de Minister, wens ik wel even dieper
in te gaan op de basisopties van het
ontwerp.

Het integratieprincipe is een eerste
basisoptie. Bewegen en sporten ne-
men gelukkig steeds toe in onze mo-
derne samenleving. Er moet wel over
gewaakt worden dat de gezondheid
van de beoefenaar niet geschaad
wordt en hierbij stellen we vast dat
de huidige bestrijding van de doping
niet doeltreffend werkt. Het decreet
wenst het probleem te veralgemenen
en op te lossen. Ik wil dus duidelijk
stellen dat het overheidsingrijpen
noodzakelijk en verantwoord is, ter
preventie van de aantasting van de
gezondheid in een zo ruim mogelijk
kader van sportbeoefening.

De decreetmaker beoogt zowel de re-
creatiesport als de competitiesport,
en dit voor diverse leeftijdscatego-
rieën. Ik vraag mij wel af, mijnheer
de Minister, of het niet aangewezen
is dit te vervolledigen naar 50 plus-
sers, 4e leeftijd en maatschappelijke
groepen toe. Ik denk aan kaders,
werklozen, vrouwen, minder-validen
enzovoort.

De responsabilisering is een tweede

Medisch verantwoorde sportbeoefening

basisoptie. Ik citeer : De sportvereni-
ging zal de gezonde sportbeoefening
mogelijk moeten maken, waarborgen
en bewaken. De sportvereniging
krijgt het statuut van officiële partner
van de overheid.

Het decreet legt aan privé-verenigin-
gen op sancties te treffen tegen zijn
leden. Bij een nauwkeurige nalezing
van het advies van de Raad van Sta-
te, mijnheer de Minister, vraag ik mij
toch af of hier geen juridisch pro-
bleem rijst.

Bovendien rijst de vraag of de om-
schrijving van de sportvereniging in
artikel 2, punt 4 wel voldoende dui-
delijk is. Hoe kan een soms informele
situatie verantwoordelijkheid dra-
gen ?

De penalisering is een derde basisop-
tie. Daar waar het gebruik van mor-
fine, narcotica een aangelegenheid is
van de wetgever, vraag ik mij af of
het wettelijk mogelijk is naar de
sportvereniging het bestraffen van
het gebruik van alle dopingproduk-
ten te delegeren.

Bovendien wens ik hierbij de vraag
te hernieuwen die ik in de Commissie
stelde, met name of er geen onder-
scheid in de straffen moet worden ge-
maakt naargelang de produkten die
werden gebruikt, alhoewel u mij
daarop antwoordde dat het moeilijk
is een gradatie te maken. Moeilijk
gaat evenwel ook, mijnheer de Minis-
ter.

Verder wens ik nog enkele
problemen te stellen.

specifieke

Zo zou ik nogmaals willen onderstre-
pen hoe belangrijk het is naast de
normerende en represieve maatrege-
len ook positieve maatregelen te
voorzien. Zoals ik op 5 februari 1991
in de Commissie voorstelde kan dit
op drie vlakken, namelijk op het vlak
van de Executieve, de scholen en de
sportfederaties.

Mijnheer de Minister, u heeft mij
toen geantwoord dat dit in de uitvoe-
ringsbesluiten zal worden opgeno-
men, waarvoor ik u ten zeerste dank.
Ik hoop dus dat in deze uitvoerings-
besluiten zal worden bepaald dat
naast de informatiecampagnes voor
de bevolking, die door de Executieve
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Van der Sande

kunnen worden georganiseerd, ook
langs het onderwijs met lessenpak-
ketten voldoende opvoedende initia-
tieven zullen worden gestimuleerd
om op het gevaar van de doping te
wijzen. Het spreekt voor zich dat ook
de sportfederaties hierin een verant-
woordelijke rol hebben ten opzichte
van hun aangesloten clubs en leden
en dit bij middel van specifieke voor-
lichtingscampagnes.

Mijnheer de Minister, wij kijken uit
naar de ter zake beloofde uitvoe-
ringsbesluiten om de initiatieven die
nodig zijn op de drie vlakken te sti-
muleren en te ondersteunen.

Ik noteer eveneens uw positieve reac-
tie op mijn vraag of fraude of poging
tot fraude met doping zal worden ge-
lijkgesteld, maar ik blijf wel op mijn
honger omtrent mijn vraag of sommi-
ge produkten niet zo gevaarlijk zijn
dat ze zonder meer zouden moeten
worden verboden,

Ik weet wel dat u mij in de Commis-
sie heeft geantwoord dat er een lijst

 zal worden opgesteld met verboden
produkten en het onweerlegbaar ver-
moeden bij gebruik van deze produk-
ten, met bovendien het leveren van
het bewijs van schadelijkheid indien
er produkten worden gebruikt die
niet op deze lijst voorkomen. Ik

vraag mij echter af of er geen lijst
moet worden opgesteld van produk-
ten die zo schadelijk zijn en gevaar-
lijk dat men ze zelfs niet aan de straf-
rechtelijke gevolgen zou mogen ont-
trekken en dus gewoon verboden
zijn. Ik denk aan amfetamines, hor-
monale substanties enzovoort.

Mijnheer de Minister, verder stel ik
mij bij artikel 2, punt 6, b) ook de
concrete vraag of dit inhoudt dat pro-
dukten die niet schadelijk zijn voor
de gezondheid maar wel prestatiever-
hogend zijn dan toch toegelaten zijn.
Dit kan toch niet de bedoeling zijn,
want dan wordt er toch aan concur-
rentievervalsing gedaan, wat ethisch
gezien niet te verantwoorden valt.

Tenslotte blijf ik bij mijn stelling in
verband met de controleartsen, die
ik eveneens in de Commissie heb ver-
dedigd, met name dat men geen
groot aantal erkende controle-artsen
zou moeten hebben, maar een be-
perkt aantal aangestelde artsen met
een duidelijk statuut. Wij weten im-
mers dat zeer veel erkende controle-
artsen slechts 4 à 5 keer per jaar do-
pingcontroles uitvoeren. Er wordt
dus geen ervaring opgebouwd, wat
vaak aanleiding geeft tot kleine pro-
cedurefouten of tot misleiding van de
arts door de betrokken sportbeoefe-
naar.

Ons inziens zou dit euvel kunnen

worden voorkomen indien men met
degelijk opgeleide en door de Execu-
tieve aangestelde controleartsen zou
kunnen werken, die het klappen van
de zweep voldoende kennen om het
systeem waterdicht te maken.

Ziedaar, mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Minister, collega’s, een
aantal overwegingen en opmerkingen
die ik bij gelegenheid van deze be-
spreking toch nog wenste naar voren
te brengen. (Applaus)

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden van deze voormid-
dag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
13 uur.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 43
19 maart 1991

Medisch
Regeling

verantwoorde sportbeoefening
van de werkzaamheden 1458


